
 PROTOKÓŁ Nr XXVIII/17

z obrad XXVIII  sesji  VII kadencji Rady Gminy Lubasz

odbytej w dniu  16 maja  i 30 maja 2017 roku godz. 14.00

W I części sesji obradom przewodniczyła Pani Żaneta Andrzejewska – Przewodnicząca Rady Gminy

Lubasz. Sesja odbyła się w sali sesyjnej Urzędu Gminy w Lubaszu.

W sesji wzięli udział radni, sołtysi i zaproszeni goście wg załączonej listy obecności. 

Ad. 1a        Przewodnicząca Rady Gminy na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 08 marca 1990 roku     

o samorządzie gminnym otworzyła I część XXVIII sesji VII kadencji Rady Gminy Lubasz. Stwierdziła, że

na podstawie listy obecności na 15 radnych ustawowego składu obecnych jest 12 radnych i Rada jest

władna do podejmowania prawomocnych uchwał. Następnie serdecznie powitała Wójta Gminy,         

Z-cę Wójta,  Skarbnika  i  Zastępcę Skarbnika.  Ponadto powitała  dyrektora Zarządu Dróg 

Powiatowych Pana Ryszarda Dziedzica oraz wszystkich kierowników jednostek, radnych, sołtysów 

oraz pozostałych przybyłych na sesję. 

Następnie zapytała wszystkich gości przybyłych na sesję (nie dotyczy to osób publicznych) czy nie 

wnowsza sprzeciwu, aby ujawniony został ich wizerunek, ponieważ sesja jest nagrywana. 

Nikt z zebranych nie zgłosił sprzeciwu. 

Na Sekretarza obrad zaproponowała kolejnego radnego z listy obecności Pana Romana Gościniaka,

który wyraził zgodę aby być sekretarzem obrad. 

W wyniku głosowania, jednogłośnie Sekretarzem obrad został wybrany Pan Roman Gościniak. 

Ad.1b przedstawienie porządku obrad,

Przewodnicząca stwierdziła, że porządek obrad został radnym doręczony przed sesją.  Wobec braku

uwag, porządek poddano pod głosowanie i  przyjęto jednogłośnie.  Porządek obrad przedstawia się

następująco:  

1. Sprawy regulaminowe:

a) otwarcie, stwierdzenie qorum,

b)  przedstawienie porządku obrad,

c) przyjecie protokołu z obrad XXVII sesji

c)  informacja o realizacji uchwał Rady Gminy Lubasz podjętych w trakcie I części obrad                       

       XXVIII sesji



2. Ocena stanu dróg wojewódzkich, powiatowych i gminnych.  

3. Podjęcie uchwał w sprawie:

3.1. projektu zmiany uchwały  w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych                        i 

gimnazjum do nowego ustroju szkolnego  sieci szkół  

3.2.określenia zasad udzielania i rozmiaru zniżek dla nauczycieli, którym powierzono stanowisko 

kierownicze oraz ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć niektórych 

nauczyciel, obowiązujących w placówkach oświatowych prowadzonych przez Gminę Lubasz

3.3.wyrażenia zgody na zawarcie umów użyczenia nieruchomości przez Gminę Lubasz stanowiących 

własność osób fizycznych na czas określony dłuższy niż 3 lata 

3.4. uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych i konserwacyjnych pomników przyrody 

na terenie Gminy Lubasz

3.5. przyjęcia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego na obszarze działki 649/2 

położonej w Lubaszu

3.6. przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego na 

obszarze działki 944  położonej w Lubaszu  

3.7. wykazu kąpielisk na obszarze Gminy Lubasz na 2017 rok

3.8. zaciągnięcia kredytu na budowę drogi Antoniewo - Krucz

3.9. zmian w budżecie na 2017 r 

3.10. zmian w WPF 

4. Interpelacje i zapytania radnych.

5. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych

6. Wolne wnioski i informacje.

7. Zakończenie obrad

Ad. 1c przyjęcie protokołu z obrad XXV sesji Rady Gminy

Zabierając głos Pan Sławomir Dams stwierdził, że zapoznał się z protokołem z obrad XXVII sesji, która

odbyła się 30 marca 2017 roku. Protokół odzwierciedla  przebieg sesji. Zawnioskował o przyjęcie 

protokołu bez odczytywania. 

Radni nie wnieśli uwag i w wyniku głosowania protokół z obrad XXVII  sesji przyjęto jednogłośnie bez

odczytywania. 

Ad. 1d. Informacja o realizacji uchwał z XXVII sesji   



Przewodnicząca RG stwierdziła,że informację radni  otrzymali na posiedzeniu komisji. Zapytała czy

radni mają jakieś uwagi lub pytania? W związku z tym, że  pytań nie było poddała informacje pod

głosowanie i przyjęto ją jednogłośnie.  Poprosiła Wójta o informację 

    
Ad.1 e/informacja o działaniach Wójta w okresie między sesjami 

Zabierając  głos  Wójt  Gminy  powiedział  „  Dłuższy  bo  półtoramiesięczny  okres  miedzy  sesjami

wypełniła intensywna praca nad realizacją ważnych zadań Gminy. 

1. Zakończyły się prace Komisji  Konkursowych powołanych zarządzeniami Wójta Gminy Lubasz w

celu  wyłonienia  kandydatów na  stanowiska  dyrektorów naszych placówek oświatowych.  Komisja

Konkursowa w dniu 26 kwietnia 2017 roku w wyniku swej pracy wyłoniła kandydata na stanowisko

dyrektora Gimnazjum im. ppłk. Zdzisława Orłowskiego w Lubaszu w osobie Pani Moniki Oleszczak. W

dniu  27  kwietnia  obradowały  dwie  Komisje  Konkursowe,  w  wyniku  pracy  których  wyłoniono

kandydata na stanowisko dyrektora Publicznej Szkoły Podstawowej im. płk. Franciszka Bartoszka w

Jędrzejewie w osobie Pani Marii Grębka. Natomiast kandydatem na stanowisko dyrektora Publicznej

Szkoły Podstawowej w Kruczu została Pani Jolanta Młynarska. W dniu 28 kwietnia 2017 roku Komisja

Konkursowa  w  prowadzonym  postępowaniu  nie  wyłoniła  kandydata  na  stanowisko  dyrektora

Publicznej Szkoły Podstawowej im. Batalionu Spadochronowego I Armii Wojska Polskiego w Lubaszu.

W postępowaniu tym komisja konkursowa nie dopuściła do postępowania konkursowego dwóch

kandydatów, a trzecia osoba nie uzyskała wymaganej ilości 7 głosów. Zgodnie z § 4 Rozporządzeniem

MEN z 08.04.2010r. Komisja na podstawie złożonej oferty podejmuje uchwałę o dopuszczeniu lub

odmowie dopuszczenia  kandydata do postępowania konkursowego zwykłą większością  głosów w

głosowaniu  jawnym.  Komisja  podjęła  uchwały  o  odmowie  dopuszczenia  jako  kandydatów  do

postępowania konkursowego dwóch kandydatów, ponieważ ich oferty nie były zgodne z wymogami

konkursu.  Przedstawiciele  Kuratorium zakwesQonowali,  zaświadczenia  lekarskie  znajdujące  się  w

ofertach.  Były one wystawione przez  Przychodnię Medycyny Rodzinnej  i  podpisane przez lekarza

chorób  wewnętrznych,  zamiast  przez  lekarza  uprawnionego  do  przeprowadzenia  badań

profilaktycznych.  Żądanie  przez  komisje  takiego  dokumentu wynikało  bezpośrednio  z  ogłoszenia

konkursu  na  stanowisko  dyrektora  szkoły  Podstawowej  w  Lubaszu,  które  precyzowało,  że

zaświadczenie lekarskie o braku przeciwskazań zdrowotnych do wykonywania pracy na stanowisku

kierowniczym  powinno  być  wydane  przez  lekarza  uprawnionego  do  wykonywania  badań

profilaktycznych.  W drugim przypadku,  oprócz  wymienionego zaświadczenia lekarskiego,  komisja

zakwesQonowała  oświadczenia  kandydatki  wskazując,  że:  oświadczenie  kandydatki,  że  nie  jest



prowadzone  przeciwko  niej  postępowanie  o  przestępstwo  ścigane z  oskarżenia  publicznego  lub

postępowanie  dyscyplinarne  zawierało  błąd  w  postaci  użycia  sformułowania  przestępstwo

dyscyplinarne zamiast postępowanie dyscyplinarne. Oświadczenie kandydatki, że nie była skazana

prawomocnym wyrokiem za umyślne przestępstwo lub umyślne przestępstwo skarbowe zawierało

błąd  poprzez  ograniczenie  sformułowania  „za  umyślne  przestępstwo  ścigane  z  oskarżenia

publicznego”. Analizując tę sytuacje , komisja konkursowa poprosiła o opinię radcę prawnego Gminy

Lubasz, który stwierdził,  że są to uchybienie formalne eliminujące oferty z postępowania. W tym

stanie  rzeczy  komisja  podjęła  uchwałę  o  niedopuszczeniu  kandydatów  do  postępowania

konkursowego. Uchwała zapadła zwykłą większością głosów w głosowaniu jawnym. W dniu konkursu

, zgodnie z przepisami, Przewodnicząca komisji podała kandydatom ustną informacje o przyczynach

podjęcia uchwały. Korzystając z uprawnienia jeden z kandydatów wystąpił z wnioskiem o pisemne

uzasadnienie  podjęcia  przez  komisję  uchwały  wskazując  ,  że  podstawa  podana  ustnie  przez

Przewodniczącą Komisji może stanowić podstawę do unieważnienia konkursu. Po przeanalizowaniu

całokształtu spraw związanych z konkursami zatwierdziłem wszystkie postępowania.

2. Po stwierdzeniu za niedoszły do skutku konkurs na stanowisko Dyrektora Przedszkola „BAJKA” w

Lubaszu  w  związku  z  tym,  że  do  konkursu  nie  zgłosiła  się  żadna  osoba,  wszcząłem  procedurę

powierzenia tego stanowiska dotychczasowej Pani Dyrektor Elżbiecie Sobkowiak. Procedura wymaga

uzyskania  opinii  Rady  Pedagogicznej  przedszkola  oraz  uzgodnienia  z  Wielkopolskim  Kuratorem

Oświaty.

3. Zakończyły się prace nad projektami organizacyjnymi placówek oświatowych w Gminie. Zgodnie z

zapowiedziami wszyscy nauczyciele znaleźli zatrudnienie, choć w innych placówkach niż dotychczas.

W Szkole Podstawowej w Jędrzejewie utworzony został dodatkowy oddział przedszkolny dla dzieci

sześcioletnich  tzw.  zerówka.  Uczęszczać  tam  będą  w  tym  roku  szkolnym  dzieci  z  Prusinowa  i

Jędrzejewa,  a  kolejnych także  z  Kamionki  i  Sławna.  Szkoła  wymaga  przystosowania  do przyjęcia

takich dzieci. Na sesji w dniu dzisiejszym zaproponujemy przeznaczenie środków na ten cel oraz inny

na potrzeby oświatowe w gminie.

4.  Jak  Państwo doskonale  wiecie,  po zakończonej  kontroli  Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony

Środowiska  Delegatura  w  Pile  otrzymaliśmy  zarządzenie  pokontrolne.  Zobowiązano  nas  do

prowadzenia  kontroli  częstotliwości  opróżniania  zbiorników  bezodpływowych  służących  do

gromadzenia  nieczystości  ciekłych  w  celu  zapewnienia  przekazania  do  oczyszczania  całej  ilości

wytworzonych ścieków zgromadzonych w zbiornikach bezodpływowych na obszarze Gminy Lubasz,



prowadzenia  gospodarki  odpadami  zgodnie  z  obowiązującymi  przepisami,  podjęcia  stosownych

działań mających na celu uporządkowanie miejsc zalegania odpadów na terenach działek należących

do  mieszkańców działek.  Kontrola  poświęcona  była  dwóm  zagadnieniom  –  gospodarce  wodno-

ściekowej oraz wykorzystaniu pokruszonego gruzu na składowisku odpadów w którym stwierdzono

obecność  pokruszonych  płyt  eternitowych  zawierających  azbest  do  utwardzenia  dróg.  Kontrola

zakwalifikowała zgromadzony na gruzowisku w pryzmie pokruszony gruz jako odpad „Gleba i ziemia

zawierająca substancje niebezpieczne. Nie zgadzając się z ta kwalifikacją, ze  względu na znikomy

promil  udziału  pokruszonego  eternitu  w  pryzmie,  Gmina  złożyła  wezwanie  do  Wojewódzkiego

Inspektora Ochrony Środowiska o usunięcie naruszenia prawa.

5. Otrzymaliśmy zawiadomienie Przychodni Lekarskiej spółka z o.o. w Lubaszu o rezygnacji z dniem

30  czerwca  br.  Z  wynajmu  pomieszczeń  i  zakończeniu  prowadzenia  działalności.  W  związku  z

powyższym ogłosiliśmy nabór chętnych posiadających kwalifikacje lekarzy na wynajem pomieszczeń

do prowadzenia przychodni lekarz podstawowej opieki zdrowotnej. Termin składania ofert mija 19

maja.

6. Zakończyła się kontrola w Gminnym Zakładzie Komunalnym spółka z o.o. w Lubaszu. Dwukrotne

podsumowanie  tej  kontroli  odbyło  się  w  obecności  Pani  Przewodniczącej  Rady  Gminy  Żanety

Andrzejewskiej,  Przewodniczącego  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Gminy  Jacka  Michalaka,

Przewodniczącego Komisji  Rozwoju Gospodarczego Rady Gminy Andrzeja Buśko, Skarbnika Gminy

Elżbiety Ratajczak, Sekretarza Gminy Grażyny Graj, ze strony spółki Prezesa Zarządu Macieja Wyrwy,

który wziął udział tylko w jednym spotkaniu, w drugim ze względu na zwolnienie lekarskie na którym

przebywa po  dzień  dzisiejszy  nie  brał  on  udziału,  a  reprezentował  spółkę  Pan Robert  Kierski  –

Główny  Księgowy  i  Prokurent,  Przewodniczące  Rady  Nadzorczej  –  Janiny  Kłos  oraz  całej  Rady

Nadzorczej.  Protokół  omawiała  Pani  audytor  Krystyna  Górzna.  Pani  audytor  omówiła  podstawy

przeprowadzenia audytu, swoje kwalifikacje i ogólnie omówiła zagadnienia, na które Rada Nadzorcza

powinna zwrócić szczególną uwagę. Są to takie zagadnienia jak :

1) Inwentaryzacja (brak prawidłowego jej przeprowadzenia)

2) Nienależycie ewidencjonowany majątek, brak podpisanej odpowiedzialności materialnej, złe

jego zabezpieczenie, zły obieg dokumentów,

3) Zła  struktura  organizacyjna,  a  w  zasadzie  jej  brak  (główny  księgowy  nie  może  być

prokurentem), zbyt mała obsada pracowników, 



4) Brak  załączników  do  regulaminu  wynagradzania  (taryfikatory),  regulamin  nie  został

przedstawiony pracownikom,

5) Nie uregulowana sprawa przydziału środków i odzieży w ramach bhp,

6) Nie funkcjonuje instrukcja kancelaryjno- archiwalna,

7) Brak uregulowań w zakresie ochrony danych osobowych

8) Nieodpowiednie lokum (za małe) dla biur spółki,

9) Złe funkcjonowanie kasy,

10) Brak reakcji na stwierdzenie ubytku 1000 litrów paliwa,

11) Brak przetargu na dostawę paliwa,

12) Zła egzekucja należności,

13) Zaniechanie naliczania odsetek,

14) Złe uregulowanie dotyczące używania własnego samochodu do celów służbowych Prezesa,

delegacje podpisuje prokurent zamiast przewodniczącego rady nadzorczej,

15) Ustosunkowanie się do problemu zużycia paliwa i sprzedaży ciągnika,

16) Obszar do analizy stanowi polityka rachunkowości,

17) Weryfikacja nadgodzin,

18) Niedokładnie prowadzone karty drogowe,

19) GPS w samochodach (w jednym pojeździe brak)

20) Złe warunki przechowywania dokumentów archiwalnych

Są to aspekty, do których Rada Nadzorcza musi się ustosunkować. Zaplanowano kolejne spotkanie

w tym temacie. Po zakończeniu procedury omówimy z Państwem radnymi wyniki audytu i podamy

je do wiadomości publicznej. 

7.  Trwa  realizacja  zaplanowanych  w  budżecie  gminy  zadań.  Daleko  posunięte  są  prace  nad

rozbudową  przedszkola  BAJKA  w  Lubaszu  oraz  budową  drogi  Antoniewo-  Krucz.  Na  bieżąco

reagujemy  na  problemy,  które  pojawiają  się  w  trakcie  wykonywania  inwestycji,  choć  nie  są  to

problemy, które uniemożliwiały by prace.



8.  Otrzymaliśmy  informację  o  braku  kwalifikacji  wniosku  skierowanego  do  Wielkopolskiego

Regionalnego Programu Operacyjnego a dotyczącego rozbudowy i przebudowy ośrodka kultury w

Lubaszu  na  cele  kulturalne  wraz  z  zakupem  wyposażenia.  Powodem  tego  stanu  rzeczy  jest

zakwalifikowanie  powierzchni  rozbudowy  remizy  OSP  w  stosunku  do  ogólnej  powierzchni

rozbudowywanej w wielkości przekraczającej 20%. Ponieważ nie zgadzamy się z tym stanowiskiem, a

ponadto interpretacja Urzędu Marszałkowskiego na etapie udzielania wyjaśnień i poprawek była dla

nas satysfakcjonująca, złożymy odwołanie od tego rozstrzygnięcia.

9.  Mieszkańcy  Gminy  uczcili  Święto  Konstytucji  3-Maja  udziałem  w  Mszy  Św.  za  Ojczyznę  w

Sanktuarium pw.NNMP w Lubaszu. Mszę uświetniły Poczty Sztandarowe a także występ uczniów

reprezentujących różne szkoły z terenu naszej gminy.Po mszy tradycyjnie już wszyscy udali się pod

Pomnik Powstańców Wlkp., aby złożyć wiązanki kwiatów.

10. Weekend majowy był również okazją do rodzinnych rozgrywek piłkarskich. 01 maja na boisku

orlik  odbył się  Turniej  rzutów karnych dla dzieci  i  rodziców.  Strzelali  chłopcy trenujący  w klubie

Radwan, tatusiowie i tradycyjnie już mamy. Padały piękne bramki, a bramkarze prezentowali parady,

których  nie  powstydziliby  się  najlepsi  fachowcy  na  świecie!  Najskuteczniejszym  gratulujemy,  a

wszystkim uczestnikom dziękujemy za  super zabawę,  której  organizatorami  byli  Gminny Ośrodek

Kultury w Lubaszu, Gminny Klub Sportowy Radwan Lubasz oraz animatorzy Orlik Lubasz. 2 maja w

dniu Święta Flagi tenisiści zainaugurowali na korcie przy boisku Orlik rozgrywki Ligi Tenisa Ziemnego.

11. Dwa dni trwały zawody triathlonowe. Rywalizację blisko 230 zawodników w ciągu tych dwóch dni

zdominował  jeden żywioł.  Podczas jazdy  rowerem nieustannie  padał  deszcz,  trasa  biegowa była

bardzo grząska, a triathloniści rozpoczynali pływaniem, w temperaturze wody na poziomie 11 stopni

Celsjusza.  Zawody przejdą  do historii  jako jedne z najtrudniejszych,  już  nie  tylko ze  względu na

malowniczą trasę rowerową Lubasz – Czarnków ale przede wszystkim przez pogodę. Triathloniści,

którzy w arcytrudnych warunkach zdecydowali się wystartować potwierdzili kolejny raz, że jest to

dyscyplina  sportu  dla  „ludzi  z  żelaza”.  Tegoroczne  zawody były  wyjątkowe  ze  względu  także  na

zaplanowane przez organizatorów starty na trzech dystansach olimpijskim, sprinterskim i połówce

Ironmen.  Mimo  zadeklarowanej  liczby  ponad  350-ciu  zawodników,  ostatecznie  na  linii  startu

pojawiło się blisko 230-stu, spośród których kilkoro zrezygnowało ze startu po przepłynięciu kilkuset

metrów, a kolejna grupa przez ogromne trudności  i  wysiłek, zakończyła  rywalizacje po zaliczeniu

trasy  rowerowej.  Najlepszy  zawodnik  na  dystansie  ½  Ironmem  zameldował  się  na  mecie   po

4 godzinach i 40 minutach, a ostatni uczestnik po 6 godzinach i 28 minutach. Dużym wydarzeniem



był start zawodników z powiatu czarnkowsko – trzcianeckiego, w tym reprezentanta Gminy Lubasz,

pracownika  Gminnego  Ośrodka  Kultury  w  Lubaszu  Bartłomieja  Turka,  który  pomimo  kłopotów

zdrowotnych,  ukończył  zmagania  na  dystansie  1/8  Ironmen  z  czasem  niespełna  1,5  godziny

i ostatecznie uplasował się na 48 pozycji. Triathlon Lubasz to duże przedsięwzięcie i wyzwanie, które

na  swoje  barki  wzięli  Samorząd Gminy  Lubasz,  Gminny  Ośrodek Kultury  w Lubaszu  oraz  trener

triathlonu Hubert Król przy wsparciu Komendy Powiatowej Policji w Czarnkowie, jednostek gminnych

Ochotniczej  Straży  Pożarnej,  wolontariuszy,  nauczycieli  i  wychowawców  Edukacji  Lubasz  oraz

Prywatnego  Zespołu  Szkół  w Czarnkowie.  Ogromną pracę  w Biurze  Zawodów wykonały  harcerki

z VII Drużyny Harcerskiej im. „Niedźwiedzia Wojtka” z Lubasza, a nad bezpieczeństwem w wodzie

i podczas rywalizacji na całej trasie czuwali ratownicy wodni i medyczni. Organizatorzy w tegorocznej

edycji  triathlonowych  zmagań mogli  również  liczyć na  wsparcie  Nadleśnictwa  Krucz  oraz  Banku

Spółdzielczego w Czarnkowie.

12. W całej Polsce trwają akcje „SADZIMY 1000 DRZEW NA MINUTE”. W naszej Gminie taką akcję

zorganizowało  Nadleśnictwo  Krucz.  Gospodarzem  stało  się  Leśnictwo  Kruczlas.  Również  Gminy

Lubasz  otrzymała  zaproszenie  przyłączenia  się  do  tegorocznego  sadzenia  lasu.  Wraz  z  Panem

Ryszardem Bilskim -Dyrektorem Gminnego  Zespołu  Szkół  i  Przedszkoli,  Panią  Jadwigą  Kazińską  –

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej i Panią Alicją Kaźmierczak – pracownikiem Urzędu

Gminy  dołączyłem  do  zebranych.  Spotkaliśmy  się  na  powierzchni  leśnej  przeznaczonej  do

odnowienia.  Towarzyszył  nam  proboszcz  parafii  pw.  Św.  Piotra  i  Pawła  w  Gulczu  ks.  Andrzej

Drobiński, uczniowie Szkoły Podstawowej w Kruczu z nauczycielami oraz pracownicy Nadleśnictwa

Krucz.

13. Wspólnie z mieszkańcami Krucza i Nadleśnictwa Krucz dokonaliśmy także oczyszczenia dzikiego

wysypiska śmieci położonego na terenie należącym do nadleśnictwa w sąsiedztwie zabudowań na

tzw.  Bazie.  Najpierw  Nadleśnictwo  poprzez  firme  specjalistyczną  oczyściło  ten  teren  z  płyt

eternitowych,  a  dalej  mieszkańcy oczyścili  z  zalegających  śmieci  działkę.  To przykład  wspólnego

naszego działania przynoszącego prawdziwy efekt.

14. Złożyliśmy w dniu 08 maja tradycyjnie kwiaty pod pomnikiem spadochroniarzy w Sokołowie. W

tym  dniu  obchodzimy  rocznicę  zakończenia  II  wojny  światowej,  kiedy  to  w  1945  roku  Niemcy

podpisały  bezwarunkową  kapitulację,  która  kończyła  trwającą  od  1  września  1939  r.  wojnę  w

Europie.



15. W dniach od 7 do 12 maja 2017r. w Gimnazjum im. ppłk. Zdzisława Orłowskiego w Lubaszu

odbyła się wizyta zaprzyjaźnionych gości z Niemiec. W tym roku Lubasz odwiedziła grupa 21 uczniów

i uczennic z So[rum wraz z opiekunkami. Koordynowaniem wymiany ze strony niemieckiej zajmują

się Simone Behrens i Meli[a Zimmermann. Ze strony polskiej z kolei Izabela Skórcz oraz Agnieszka

Wieczorek. Współpraca między Gimnazjum im. ppłk. Zdzisława Orłowskiego w Lubaszu i niemiecką

szkołą Schule an der Wieste – Oberschule w So[rum istnieje już od 2002r. i jest stale pogłębiana

poprzez wzajemne spotkania. Głównym celem programu jest kontynuowanie wcześniej zawartych

znajomości, nawiązywanie nowych kontaktów między młodzieżą, popularyzowanie oraz poszerzanie

wśród młodych ludzi wiedzy na temat Niemiec i Polski, rozwijanie kompetencji językowych naszych

uczniów, motywowanie do nauki języków obcych, rozbudzanie ciekawości, otwartości oraz tolerancji

wobec kultury niemieckiej. Hasło przewodnie tegorocznej wymiany brzmi „Cooltura łączy ludzi”. Na

cały tydzień przygotowano dla uczestników z obu krajów wiele atrakcji.

16. Zakończyła się kolejna – II edycja Lubaskiej Ligi Tenisa Stołowego "Lubasz Open". W tym roku

również mogliśmy cieszyć się dużą liczbą uczestników. Do rywalizacji  w pięciu turniejach stanęło

ponad 70 zawodników i zawodniczek z całego województwa Wielkopolskiego. W ostatnim piątym

turnieju wystartowało 32 fanów celuloidowej piłeczki, a najlepszymi z naszej gminy okazali się w

kategorii szkół podstawowych Daria Mikołajewska , w kategorii do 18 lat Maciej Buśko."

Ad. 2 Ocena stanu dróg

Przewodnicząca  Rady Gminy poinformowała  zebranych,  że  na sesji  winien być kierownik  Rejonu

Dróg Wojewódzkich. Nie może uczestniczyć w sesji – przysłał pismo, które odczytała

„W związku z koniecznością wykonania dodatkowych czynności służbowych z przykrością informuję

Pan  Wójta,  iż  niw  będę mógł  uczestniczyć  w sesji  Rady  Gminy  w Lubaszu  w  dniu  16.05.2017r.

Dziękuję serdecznie za zaproszenie pragnę poinformować, że w załączeniu przesyłam informacje o

stanie dróg oraz najbliższych planach działaqnia na sieci dróg przebiegających przez Gminę Lubasz.

Jednocześnie w przypadku pytań dotyczących dróg  wojewódzkich RDW  w Czarnkowie ze strony

radnych Gminy Lubasz,  proszę  o  przesłanie  ich  do siedziby  tut.  RDW w formie  pisemnej celem

udzielenia odpowiedzi.”

Następnie odczytała informację o stanie dróg wojewódzkich jaka została przesłana do biura rady.



„ W odpowiedzi na pismo OR.III.0002.XXVIII.2017  z dnia 21.04.2017r. Rejon Dróg Wojewódzkich w

Czarnkowie informuje, że na terenie gminy Lubasz w administrowaniu tutejszego Rejonu znajduje się

28,264km dróg wojewódzkich, zamiejskich w tym:

- droga wojewódzka nr 182 Międzychód – Ujście – od km 49+481 do km 66+678 odcinek długości

17,197 km

- droga wojewódzka nr 153 Siedlisko – Lubasz – od km 16+248 do km 20+315 odcinek długości

4,067 km

- droga wojewódzka nr 140 Wronki – Jesionna – Krucz – Ciszkowo – od km 10+177 do km 13+177

odcinek długości 7,0 km

Stan techniczny dróg wojewódzkich na terenie gminy Lubasz wygląda następująco:

-  DW  182  –  zły  stan  drogi,  droga  jest  skoleinowana  na  odcinku  ok.  15  km.  W  roku  bieżącym

przewiduje się wykonanie remontu odcinka Lubasz – Dębe, tj. od Firmy PLASTMET w m. Lubasz do

skrzyżowania z droga powiatową w m. Dębe.  Przedmiotowy odcinek po zaakceptowaniu zadania

przez  zarząd  Województwa  Wielkopolskiego  zostanie  wykonany  w  całości  w  nowej  technologii.

Szacunkowa wartość zadania co 3.000.000 zł.

- DW 153 – dostateczny stan techniczny. Nawierzchnia miejscowo spękana – w przyszłości wymaga

odnowy, jednak na bieżąco prowadzone są remonty masami na zimno oraz emulsja i grysami.

-  DW 140 – dobry stan drogi.  Na bieżąco wykonywane są remonty masami na zimno. Do końca

sierpnia natomiast zostanie wykonany remont cząstkowy drobnych odkształceń masa na gorąco.

W 2017  roku planujemy zrealizować w zakresie robót chodnikowych następujące zadania:

- częściowy remont chodnika na ul. Szamotulskiej od ul. Nowej do przejazdu kolejowego, m. Lubasz

(strona prawa)

- remont chodnika na ul. B. Chrobrego od ul. Zielonej do ul. Strumykowej (strona lewa)

Zakres robót na tych zadaniach uzależniony jest  od kwoty dofinansowania przez Urzad Gminy w

Lubaszu, który zobowiązał  się do partycypacji w kosztach realizacji. Dodatkowo w ramach remontu

DW 182 przyjęto do remontu chodnik na odcinku od ul. Zielonej do Firmy PLASTMET – strona prawa

.

Ponadto w ramach bieżącego utrzymania dróg będą wykonywane takie roboty jak:



- remont cząstkowy masa bitumiczną na gorąco w ilości 3.900m2

- remonty emulsją asfaltową z grysami w ilości  1.000m2

- remont cząstkowy masą na zimno

- odnowienie oznakowania poziomego – linie segregacyjne i krawędziowe

- koszenie traw

- wycinka krzewów, pielęgnacja zadrzewienia

- inne wg potrzeb.

Na dzień dzisiejszy nie jesteśmy w stanie określić dokładnie terminu wykonywania poszczególnych

robót ze względu na toczące się postępowania o udzielenie zamówienia publicznego.”

Następnie głos zabrał  dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych, który przedstawił temat w zakresie dróg

powiatowych  przebiegających  przez  Gminę  Lubasz.  Długość  dróg  powiatowych  przebiegających

przez   Gminę Lubasz wynosi 33 km. W 2016 roku poniesiono następujace nakłady:

1) roboty utrzymaniowe wykonywane systemem zleconym:

- utrzymanie zimowe – 16.332 zł

- remonty cząstkowe (grys+emulsja, masa na zimno i na gorąco)   6.000 zł

- oznakowanie poziome i pionowe – 5.000 zł

- wycinka drzew, opryski, frezowanie pni – 332 zł

2) roboty utrzymaniowe wykonywane własnymi siłami:

- utrzymanie zimowe –  7.000 zł

- remonty cząstkowe (grys+emulsja, masa na zimno i na gorąco)  18.000 zł

3) budowa, przebudowa i remonty dróg

- sporządzenie projektów stałej organizacji ruchu    6.097 zł

- remont drogi gruntowej Kamionka – Sokołowo (odcinek jeszcze nie przebudowany) 11.212 zł

-  remont nawierzchni masa na gorąco – Śmieszkowo – Jędrzejewo i Prusinowo – Sławno- 24.569 zł 

- pogłębienie rowów przy drodze Nowina – Stajkowo - Lubasz – 22.140 zł



W 2016 roku średnia na km drogi w Gminie Lubasz wyniosła 3.192 zł, w tym na roboty budowlane

1.940  zł/km.  Natomiast  w  całym  powiecie  średnia  wynosi  6.79  zł/km,  w  tym  na  budowy

i przebudowy 5.648 zł/km

W 2017 roku planuje się do realizacji następujące zadania: 

1) przebudowa drogi powiatowej Kamionka – Sokołowo II etap - planowany koszt 1.000.000 zł w tym:

środki własne – 636.275 zł

środki budżetu Gminy Lubasz 363.725 zł  

Wyłoniony w drodze przetargu wykonawca – Przedsiębiorstwo Robót Drogowo – Mostowych S.A.

Szamotuły. Termin zakończenia 07 lipca br. 

ponadto tak jak co roku planowane są niezbędne roboty utrzymaniowe takie jak:

- utrzymanie zimowe

- remonty cząstkowe (grys+emulsja, masa na zimno i na gorąco) 

- oznakowanie poziome i pionowe

- wycinka drzew, opryski, frezowanie pni

Dyrektor  powiedział na zakończenie,  że  pozostanie  jeszcze  do wykonania  odcinek drogi  długości

około 800 m na drodze Kamionka – Sokołowo i życzy zarówno sobie jak i  mieszkańcom, aby był

wykonany w następnym 2018 roku. 

Marek Wicher -poprosił o poszerzenie drogi Bzowo – Goraj. Będziemy mieli teraz bardzo ładną drogę

Antoniewo  –  Krucz  i  co  z  tego  jak  dalej  z  Goraja  do  Bzowa  to  tylko  można  się  poruszać

jednokierunkowo. Czy ta droga jest wpisana w jakimś planie – kiedy może ona być poszerzona?  Była

mowa,  że  doraźnie  będą  zrobione  pobocza,  aby  można  było  tam  swobodnie  przejechać  –

wykorytować i utwardzić gruzem czy tłuczniem.

Dyrektor Ryszard Dziedzic  – odpowiadając stwierdził, że nie ma takich projektów, jeżeli chodzi o tą

drogę. Powiat skupia się na 2 szpitalach. Na drogi nie ma pieniędzy. Jest dużo większy problem na

drodze   Trzcianka  –  Straduń.  Drogi  powiatowe  są  w  złym  stanie,  ale  Zarząd  nie  otrzymuje

odpowiednich nakładów ze strony starostwa. Jak zawsze chodzi o środki. Zaznaczył, że jako Zarząd

nie są właścicielami wszystkich dróg. Zaledwie 50% po 15 latach przekazano Zarządowi, a pozostałe



są tylko w trwałym  zarządzie – dyrektor nie wie czym to jest podyktowane, ale po prostu tak jest.

Niektóre sprawy niestety nie mogą być realizowane bo nie ma własności, a wyłącznie trwały zarząd.  

Andrzej  Macyszyn  - podziękował  za  wykonany  już  odcinek  drogi  Kamionka  Sokołowo  i  poprosił

o zakończenie budowy drogi, aby wykonać ostatni etap w przyszłym roku. 

Bronisław Tonak  - na skrzyżowaniu dróg Krucz – Gulcz i Ciszkowo – Wronki została wycięta lipa –

trzeba  coś tam zrobić  bo samochody  jeżdżą  coraz  bliżej  figury  która  tam stoi  –  trzeba  ustawić

barierkę (to jest w pasie drogi wojewódzkiej)

Bronisław Tonak - między blokami, a szkołą jest odcinek drogi powiatowej (w kierunku podwórza),

który  nigdy nie  jest  remontowany.  Sami  dowozimy materiał  i  równamy ten odcinek,  a  to  droga

powiatowa. 

Bronisław Tonak -  zwrócił uwagę, że dyrektor mówi o dużych wydatkach, a na drodze Krucz – Gulcz

zostały  wykonane bardzo  głębokie  rowy.  Są obawy,  żeby do nich kierowca nie  wjechał.  To jest

tragedia 

Dyrektor Ryszard Dziedzic – szybkie odwodnienie drogi to bardzo ważna sprawa, to trwałość drogi.

Chodzi o to, by przy dużych opadach woda z nawierzchni spłynęła jak najszybciej. Druga sprawa – to

rolnicy, którzy uważają, że rowy przydrożne winny odbierać również wodę z pół. I choć nie jest to

nasza sprawa to bardzo często wpływają do nas wnioski o pogłębienie rowów przydrożnych z tego

właśnie względu. Nadmienił, że może niektórym wydaje się, że obecnie te rowy są przy tej drodze

głębokie, ale na pewno kiedyś były jeszcze głębsze. 

Bronisław Tonak  -   nawiązał do wypowiedzi  radnego Marka  Wichra.  Stwierdził,  że  za torami na

drodze Goraj – Bzowo jest garb – można  to uzupełnić tam asfaltem

Marek Zieliński – zaznaczył, że tam należy tylko uzupełnić bardzo mały odcinek za torami.

Dyrektor Ryszard Dziedzic – przekażę sprawę kierownikowi obwodu i odniesie się do tej sprawy.

Powracając do tematu gruntowej drogi powiatowej w Kruczu powiedział,  że  odcinek,   o którym

mówi  sołtys  był  przewidziany  do  utwardzenia  prze  realizacji  zadania  budowy  drogi  Stajkowo  –

Antoniewo – Krucz. Realizowany jest obecnie II etap i z tego co wie III etapu na razie nie będzie, a

jeszcze przed przystąpieniem do realizacji tego zadania było nawet podpisane porozumienie, gdzie

starostwo miało współfinansować ten odcinek drogi,  to było około 200 tys zł. Obecnie priorytety

w starostwie są inne i jemu jako dyrektorowi przykro kiedy się mówi, że nawet kosztem dróg, ale

szpitale będą ratowane. O tym decyduje Rada Powiatu podobnie jak tutaj nie wszystkich życzenia są

realizowane. 



Marian  Mirek  –  podziękował  za  ścinkę  poboczy  na  drodze  z  Lubasza  do  Stajkowa.  Zwrócił  się

o uzupełnienie masą dziury, która powstała w nawierzchni drogi do Stajkowa – 100 m za torami.

Poprosił  także o wycinkę drzew -  4 topoli za Stajkowem  w kierunku Nowiny.

Dyrektor  Ryszard Dziedzic  –  stwierdził,  że  corocznie  wycinana  jest  pewna ilość drzew.  Wszystko

uzależnione jest od możliwości przerobowych, a także proceduralnych. Jako zarządca musi uzyskać

zezwolenia na ścinkę drzew. 

Benedykt Koriakowski  - powiedział, że na odcinku Lubasz – Sławno dziury zostały załatane, gorzej już

Prusinowo i Jędrzejewo -  bo połatano tylko wielkie, a mniejsze zostały tak jakby miały poczekać, aż

będą duże. To też chodzi o koszty, by dwa razy nie jeździć. 

Dyrektor Ryszard Dziedzic –  w pierwszej kolejności łatane były te duże i głębokie – dziur po zimie

było bardzo dużo. Teraz będą łatane pozostałe, a jeżeli chodzi o koszty to z Czarnkowa do Jędrzejewa

nie  jest  tak  daleko.  Na  początek  trzeba  było  zabezpieczyć  wszystkie  duże  bo  to  bardzo  duże

zagrożenie dla kierowców.

Realizacje zadań z zakresu dróg gminnych przedstawił Piotr Błoch. 

Gmina  Lubasz   posiada  w  zarządzie  48,897  km  dróg  zakwalifikowanych  do  dróg  gminnych

publicznych,  a pozostałe 430 km  stanowią ulice oraz drogi dojazdowe do pól i lokalne. Stan dróg

będących   w  zarządzie  gminy  zmienia  się  ciągle  na  lepsze  mimo  przybywających  pojazdów

mechanicznych poruszających się  po tych drogach.  Na utrzymanie  dróg  gminnych wydatkowano

łącznie- 365.833,66 zł .

Dużą  część  wydatkowanych  środków,  pochłonęły  wydatki  związane  z  bieżącymi  remontami

nawierzchni dróg gminnych, które wyniosły ogółem: 235.357,18 zł w tym: 

- naprawy dróg gruntowych równiarką i asfaltowych masą asfaltową  : 105.868,69 zł

- kruszenie gruzu :  61.327,80 zł

- zakup i transport żużla i pospółki: 61.051,29 zł

- naprawę przepustów i zjazdów drogowych : 7.109,40 zł

W 2016 roku zakupiono i wykorzystano na drogi posółkę oraz 3.388,00 ton żużla.  Dokonano także

naprawy dróg masą asfaltową. (parking przy Urzędzie Gminy i  przy Banku Spółdzielczym oraz ul.

Kolejowa, Podgórna i Wiejska w Lubaszu, ul. Starowiejska w Dębem, droga w Jędrzejewie )

Drugą pod względem wielkości pulę wydatków stanowią ponoszone opłaty. Na ten cel w okresie

sprawozdawczym wydatkowano ogółem:  45.684,74  zł  w tym opłaty  za  zajęcie  pasa  drogowego,



opłaty  za  korzystanie  ze  środowiska  odprowadzane  do  Urzędu  Marszałkowskiego,  opłaty  za

odprowadzenie wód opadowych w  miejscowości Dębe)

Pozostałe wydatki stanowią:

1. Koszt  opracowania stałej  organizacji  ruchu na terenie  Lubasza i  gminy Lubasz (przystanki

autobusowe) : 21.150,25 zł 

2. Koszty zakupu i  montażu znaków drogowych do wymiany oznakowania dróg gminnych  za

kwotę : 13.260,85 zł

3. Kwotę  10.285,76 zł przeznaczono na zimowe utrzymanie dróg będących w zarządzie gminy.

Zimowym  utrzymaniem  ulic  w  obrębie  Lubasza  zajmował  się  głównie  Gminny  Zakład

Komunalny oraz pomocniczo firma Ogrodo-Bruk P. Michała Ryżka z Lubasza.

4. Na  koszenie  i  odkrzaczanie  poboczy  dróg  gminnych  w  2016r.  wydatkowano  ogółem  :

8.786,23 zł

5. Drobne wydatki:

- wykonanie barierek ochronnych przy drodze gminnej w m. Jędrzejewo :  4.896,75 zł, 

- zakup ławek na ul. B.Chrobrego i Szamotulską w Lubaszu : 4.428,00 zł

- koszty przeglądu i kontroli dróg : 3.450,00 zł

- koszty opracowania koncepcji przebudowy dróg alternatywnego transportu : 2.500,00 zł

- koszty wykonania metryk przejazdów kolejowych : 1.955,70 zł

- odtworzenie granic ścieżki pieszej przy drodze powiatowej w Jędrzejewie :  1.950,00 zł,

- pomiary natężenia ruchu na przejazdach kolejowych w gminie  : 2.324,70 zł,

- odnowienie witacza w miejscowości Jędrzejewo : 1.511,06 zł

- zakup i transport palisady na przygotowanie trasy triathlonu w Lubaszu : 1.315,00 zł

- drobne usługi w postaci kosztów wykonania dokumentacji korzystania ze środowiska, wykonania 

kserokopii map do pozwolenia na budowę drogi Antoniewo, Krucz oraz oczyszczania chodników i 

przesyłki druków i znaków drogowych : 1.339,18 zł

- Na wykonanie ogrodzenia na ul. Spacerowej w Lubaszu wydatkowano : 1.240,64 zł

- Zakupy materiałowe ( kołki rozporowe, wkrety, śruby, cement, taśma ostrzegawcza, właz uliczny i 

znaczniki fluorescencyjne) wydatkowano : 849,62 zł 

Odrębną pulę wydatków w omawianym dziale stanowią umowy zlecenia, na które w 2016 roku 

wydatkowano łącznie: 3.548,00 zł (dśnieżanie, zwalczanie gołoledzi oraz pomiary natężenia ruchu na

przejazdach kolejowych)



W 2016 roku na przystanki autobusowe  wydano  4.571,01 zł (odnowienie a[yki na przystanku 

autobusowym w Lubaszu, zakupiono środki do czyszczenia szyb na przystankach, narzędzia do 

mocowania siedzisk w wiatach przystankowych) Odrębna kwote stanowi koszt utrzymania czystości 

przystanku autobusowego w Lubaszu systemem zleconym - 4.098,00 zł

W roku sprawozdawczym zrealizowano następujące zadania inwestycyjne:

1) Budowa separatora wraz z odwodnieniem placów oraz parkingów. Wykonawcą robót był 

Rejonowy Związek Spółek wodnych w Czarnkowie z siedzibą w Śmieszkowie. Koszt wykonania

separatora wynosi 195.000,01 zł bru[o. W ramach inwestycji wybudowana sieć kanalizacji 

deszczowej umożliwi odprowadzanie ścieków pochodzących z wód opadowych i 

roztopowych z ul. Wiejskiej, częściowo z ul. Stajkowskiej, Szkolnej i Chrobrego do urządzenia 

jakim jest separator. W separatorze nastąpi oddzielnie i zatrzymanie cieczy lekkich (benzyny, 

oleju, itp.), a oczyszczone ścieki deszczowe odprowadzone są do odbiornika – jakim jest 

Kanał Lubaski Separator jest to urządzenie, w którym proces koalescencji zachodzi w 

komorze struktur kapilarnych. W przestrzeni za deflektorem odbywa się pierwsza faza 

oczyszczania w wyniku różnicy gęstości substancji zanieczyszczających a cieczą oraz w skutek 

zmniejszenia prędkości przepływu następuje oddzielenie cząstek cieczy lekkich. Następnie w 

module koalescencji ścieki przepływają kolejno przez komorę dopływową, komorę struktur 

kapilarnych, komorę reakcji (zachodzi tutaj drugi stopień oddzielenia cieczy lekkich) i ostatnią

komorę przelotową, która odprowadza oczyszczone wody do wylotu. Obszar oddziaływania 

wybudowanej sieci kanalizacji deszczowej nie ogranicza i nie utrudnia zagospodarowanie 

działek sąsiednich oraz nie oddziałuje negatywnie na nieruchomości sąsiednie ani też 

położone dalej Inwestycja ta jest proekologiczna i nie wpływa ujemnie na środowisko 

przyrodnicze.

2) Przebudowa drogi gminnej w Sławnie. Zadanie polegało na:

- wyrównanie nawierzchni drogi z tłucznia kamiennego gr. 5 cm - 285,0 m² 

- ułożenie nawierzchni mineralno-bitumicznej gr. 4 cm – warstwa wiążąca - 285,0 m²

- oczyszczenie i spryskanie nawierzchni emulsją asfaltową - 285,0 m²

- ułożenie nawierzchni mineralno-bitumicznej gr. 4 cm ( warstwa ścieralną ) wraz

-  z walcowaniem nawierzchni - 285,0 m²

Całkowity koszt zadania wyniósł 25.168,35 zł w tym z budżetu Gminy 15.168,35 zł z funduszu

sołeckiego wsi Sławno 10.000,00 zł.



3) Budowa chodnika na ul. Starowiejskiej w m. Dębe.  Projekt wykonał Panem Janem 

Antkowiakiem reprezentującym firmę Projektowo- wykonawczą '' JANBUD '' z siedzibą w 

Czarnkowie . Zakres prac projektowych obejmował  uproszczony projekt budowlano-

wykonawczy budowy chodnika w m. Dębe ul. Starowiejska (od drogi wojewódzkiej DW 182 

do ul. Leśnej) wraz z wymianą krawężników drogowych w dz. drogowej nr 292 i dz. nr 225. 

Całkowita długość chodnika wyniósł 420,0 mb o szerokości 1,40 m wraz z wjazdami na 

posesje. W drodze zapytania njkorzystniejszą ofertę złożyła firma ROB DRÓG Zielonowo z 

Wielenia reprezentowana przez Panem Jarosława Graconia. Prace drogowe polegały na- 

demontażu krawężnika  i płytek lub betonu z wywozem na gruzowisko do Sławienka, 

montażu obrzeży i krawężnika oraz płytek i  kostki poz-bruk. Jest to część chodnika z 

projektowanej dokumentacji który został wykonany na dł. 50,00m. Koszt zadania to kwota 

11.226,83 zł (bru[o). 

4) Utwardzeniu placów w Lubaszu - Etap I. Wykonawcą robót była  firma VIABUD z Walkowic 

reprezentowana przez Pana Jacka Gruszkiewicza. Zakres inwestycji polega na rozbiórce 

istniejących elementów ulic, nawierzchni bitumicznych i chodników, zdjęciu warstwy 

humusu, wykonaniu robót ziemnych makroniwelacji terenu, wykonaniu wzmocnienia 

podłoża gruntowego, wykonaniu warstwy mrozoochronnej z pospółki, wykonaniu 

podbudowy pomocniczej i zasadniczej wraz z warstwa chudego betonu, wygrodzeniu 

utwardzenia z wykorzystaniem krawężników betonowych i obrzeży chodnikowych, oraz  

utwardzenie placu z betonu kostki brukowej gr. 8 cm. Całkowity koszt zadania opiewa na 

kwotę - 249.753,37 zł.  

Pytań, ani uwag nie zgłoszono

PRZERWA 15:05 – 15:15

Ad. 3.   Podjęcie   uchwał w sprawie:   

Ad.3.1.projektu zmiany uchwały  w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjum do

nowego ustroju szkolnego  sieci szkół  

Projekt  uchwały  przedstawił  dyrektor  Centrum  Usług  Wspólnych  Ryszard  Bilski.  W  związku

z podjęciem przez Radę Gminy Lubasz w dniu 30 marca 2017 Uchwały Nr XXVII/265/17 w sprawie

przekształcenia Publicznej Szkoły Podstawowej im. płk Franciszka Bartoszka w Jędrzejewie poprzez

obniżenie jej struktury organizacyjnej do struktury I-III  oraz Uchwały NR XXVII/266/17 w sprawie

przekształcenia  Publicznej  Szkoły  Podstawowej  w  Kruczu  poprzez  obniżenie  jej  struktury



organizacyjnej  do struktury  I-III  wystąpiła potrzeba  dokonania zmian w uchwale  nr  XXVII/260/17

Rady Gminy Lubasz z dnia 30 marca  2017 r. w sprawie dostosowania  sieci  szkół  podstawowych

i gimnazjum do nowego ustroju szkolnego. Działając zgodnie z oraz art. 212 ustawy z dnia 14 grudnia

2016  r.  Przepisy  wprowadzające  ustawę  -  Prawo  oświatowe  w  przypadku  dokonywania  zmiany

uchwały dotyczącej plan sieci publicznych ośmioletnich szkół podstawowych prowadzonych przez

gminę, stosuje się art. 206–210 - Prawo oświatowe, a zatem po podjęciu uchwały przez Radę Gminy

Lubasz Uchwałę, o której mowa w art. 206 ust. 1, przekazuje się właściwemu kuratorowi oświaty

oraz organizacjom związkowym celem jej zaopiniowania. Kurator oświaty oraz Związki zawodowe

opiniują uchwałę w ciągu 21 dni od dnia otrzymania. Dyrektor projekt uchwały odczytał.

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                       (głosowało 14 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXVII/267 /17 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.  3.2.określenia  zasad  udzielania  i  rozmiaru  zniżek  dla  nauczycieli,  którym  powierzono  stanowisko

kierownicze  oraz  ustalenia  tygodniowego  obowiązkowego  wymiaru  godzin  zajęć  niektórych  nauczyciel,

obowiązujących w placówkach oświatowych prowadzonych przez Gminę Lubasz

Projekt uchwały przedstawił także Ryszard Bilski. Zgodnie z zapisami ustawy z dnia 26 stycznia 1982 r.

Karta  Nauczyciela  organy  prowadzące  szkoły  lub  placówki  określają  między  innymi  tygodniowy

obowiązkowy wymiar godzin zajęć nauczycieli szkół niewymienionych w ust. 3 tej ustawy, zasady

udzielania  zniżek  dla  nauczycieli  pełniących  funkcje  kierownicze  oraz  zasady  rozliczania

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli realizujących w ramach stosunku

pracy obowiązki określone dla stanowisk o różnym tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzin.

Niniejsza  uchwała  reguluje  powyższe  zagadnienia  w  odniesieniu  do  nauczycieli  zatrudnionych

w szkołach, dla których organem prowadzącym jest Gmin Lubasz. Nauczycielom, którym powierzono

stanowiska kierownicze w szkołach prowadzonych przez Gminę Lubasz, w zależności od wielkości

i  typu  szkoły  oraz  warunków  pracy,  obniża  się  tygodniowy  obowiązkowy  wymiar  godzin  zajęć

dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych określony w art. 42 ust. 3 ustawy - Karta Nauczyciela

do liczby godzin zajęć określonych w tabeli:

Lp. Stanowisko  kierownicze



Tygodniowa liczba godzin obowiązkowego wymiaru zajęć1. Dyrektor szkoły 
podstawowej

 o strukturze I-III 12 godzin

powyżej 6 oddziałów 5 godzin

powyżej 12 oddziałów 3 godziny

2. Wicedyrektor szkoły 9 godzin

Ponadto ustala się tygodniowy obowiązkowy wymiar godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych

i  opiekuńczych,  prowadzonych  bezpośrednio  z  uczniami  lub  wychowankami  albo  na  ich  rzecz,

nauczycieli nie wymienionych w art. 42 ust. 3 ustawy - Karta Nauczyciela zatrudnionych w szkołach

prowadzonych przez Gminę Lubasz zgodnie z poniższą tabelą:

L.p. Stanowisko Tygodniowy wymiar
godzin zajęć

1. Pedagog 20

2. Logopeda 20

3. Psycholog 20

4. Nauczyciele przedszkoli prowadzący zajęcia w grupach mieszanych 
obejmujących zarówno dzieci sześcioletnie , jak i dzieci innych grup 
wiekowych

22

5 Nauczyciel wspomagający:
a) w szkołach wszystkich typów 
b) w przedszkolach 
c) w oddziałach realizujących obowiązkowe roczne przygotowanie 
przedszkole

 
18
25
22

6 Nauczyciel terapii pedagogicznej 20

Dyrektor projekt uchwały odczytał. 

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                       (głosowało 14 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXVII/268 /17 stanowi załącznik do protokołu. Uwag nie zgłoszono

Ad.  3.3.wyrażenia  zgody  na zawarcie  umów  użyczenia  nieruchomości  przez  Gminę  Lubasz  stanowiących

własność osób fizycznych na czas określony dłuższy niż 3 lata 



Projekt uchwały  przedstawiła Alicja Kaźmierczak. Zawarcie umów użyczenia z osobami fizycznymi

związane  jest  z  projektowaną  rozbudową  systemów  wodno-kanalizacyjnych  na  terenie  Gminy

Lubasz,  polegających  na  budowie  przydomowych oczyszczalni  ścieków. Projekt   pn  "Rozbudowa

systemów wodno-kanalizacyjnych w  Gminie Lubasz" (zadanie dofinansowane z Programu Rozwoju

Obszarów  Wiejskich  na  lata  2014-2020.)  ma  na  celu  poprawę  warunków  rozwojowych 

w szczególności dostępu do sieci wodno - kanalizacyjnych poprzez budowę min. 63 przydomowych

oczyszczalni ścieków na teranie gminy Lubasz. Powstaną one w  miejscowościach Krucz, Kruteczek,

Nowina i  Antoniewo, Stajkowo. Zawarcie umów użyczenia jest elementem wniosku, który Gmina

Lubasz skierowała do Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich o dofinansowanie projektu.

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                       (głosowało 14 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXVII/269 /17 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 3.4. uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych i konserwacyjnych pomników przyrody na

terenie Gminy Lubasz

Projekt uchwały omówiła Alicja Kaźmierczak. Zgodnie z przepisami ustawy prace wykonywane na

potrzeby ochrony przyrody uzgadnia się z organem ustanawiającym daną formę ochrony przyrody.

Rada Gminy dokonuje również uzgodnienia prac pielęgnacyjnych i konserwacyjnych wykonywanych

na  potrzeby  ochrony  przyrody.  W  związku  z  koniecznością  przeprowadzenia  zabiegów

pielęgnacyjnych  i  konserwacyjnych  na  pomnikach  przyrody  podjęcie  przez  Radę  Gminy  Lubasz,

uchwały  jest  konieczne.  O  zezwolenia  na  wykonanie  takich  prac  zwróciła  się  min.  Parafia

Rzymskokatolicka pw. Narodzenia NMP w Lubaszu oraz Nadleśnictwo Krucz i  osobę fizyczną. Pani

Alicja  projekt  uchwały  odczytała.  Wskazała  na  mapie  położenie  pomników przyrody,  na  których

dokonywane będą zabiegi pielęgnacyjne.

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                       (głosowało 14 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXVII/270 /17 stanowi załącznik do protokołu. 



Ad. 3.5. przyjęcia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego na obszarze działki 649/2 położonej

w Lubaszu.

Projekt uchwały omówił Adam Ratajczak. Uchwałą Nr  XXII/183/16 z dnia 15 września 2016 r. Rada

Gminy Lubasz przystąpiła do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego na

obszarze działki  649/2 położonej w Lubaszu.  Opracowanie  obejmuje  obszar  o powierzchni około

1900 m2.  W granicach opracowania znajdują się tereny usług oświaty oraz tereny mieszkaniowe.

Przy sporządzaniu niniejszego planu spełniono wymogi wynikające z przepisów ustawy o planowaniu

i zagospodarowaniu przestrzennym. W szczególności uwzględniono w ustaleniach planu:

- wymagania ładu przestrzennego, w tym urbanistyki i architektury;

- walory architektoniczne i krajobrazowe;

-  wymagania  ochrony  środowiska,  w  tym  gospodarowania  wodami  i  ochrony  gruntów  rolnych

i leśnych;

- wymagania ochrony dziedzictwa kulturowego i zabytków oraz dóbr kultury współczesnej;

-  wymagania  ochrony  zdrowia  oraz  bezpieczeństwa  ludzi  i  mienia,  a  także  potrzeby  osób

niepełnosprawnych;

- walory ekonomiczne przestrzeni;

- prawo własności;

- potrzeby obronności i bezpieczeństwa państwa;

- potrzeby interesu publicznego;

- potrzeby w zakresie rozwoju infrastruktury technicznej, w szczególności sieci szerokopasmowych;

-  zapewnienie  udziału  społeczeństwa  w  pracach  nad  studium  uwarunkowań  i  kierunków

zagospodarowania przestrzennego gminy,  miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego

oraz  planem  zagospodarowania  przestrzennego  województwa,  w  tym  przy  użyciu  środków

komunikacji elektronicznej;

- zachowanie jawności i przejrzystości procedur planistycznych;

- potrzebę zapewnienia odpowiedniej ilości i jakości wody, do celów zaopatrzenia ludności.

Dziesięć pierwszych ww. zagadnień wprowadzono w formie ustaleń planu kształtujących przestrzeń

objętą planem w sposób czytelny  i  przejrzysty.  Wzięto także  pod uwagę ustalenia  dokumentacji



ekofizjograficznej, dane z ewidencji gruntów, a także zawarte w standardowych formularzach danych

dla  obszarów Natura  2000.  Przed opracowaniem projektu planu  zbierano wnioski  do planu,  po

uzyskaniu uzgodnień i opinii - projekt planu wyłożono do publicznego wglądu, zorganizowano w tym

czasie  dyskusję  publiczną,  aż  w  końcu  zebrano  i  rozpatrzono  uwagi  złożonego  tego  projektu.

Wszystkie działania były jawne i przejrzyste. W planie wyznaczono lokalizację nowej zabudowy na

terenach,  które  posiadają  potencjalnie  możliwości  zaopatrzenia  w  wodę  z  instalacji  gminnych

służących zbiorowemu zaopatrzeniu w wodę.

Ustalając przeznaczenie  terenu zważono interes  publiczny i  interesy  prywatne,  w tym zgłaszane

w postaci wniosków i uwag, zmierzające do ochrony istniejącego stanu zagospodarowania terenu,

jak i zmian w zakresie jego zagospodarowania. Wzięto przy tym pod rozwagę wszelkie wykonane

wcześniej  analizy  ekonomiczne,  środowiskowe i  społeczne  -  jednak wyłącznie  w formie,  w jakiej

zostały  one  opracowane  na  potrzeby  obowiązującego  studium  uwarunkowań  i  kierunków

zagospodarowania przestrzennego gminy, a więc nie odpowiadające wymaganiom stawianym tym

opracowaniom  przez  przepisy  art.  10  ust.  5  pkt  1  ustawy  o  planowaniu  i  zagospodarowaniu

przestrzennym. Sytuowanie nowej zabudowy dokonane w niniejszym planie, uwzględnia wymagania

ładu  przestrzennego,  efektywnego  gospodarowania  przestrzenią  oraz  walorów  ekonomicznych

przestrzeni, poprzez:

- kształtowanie  struktur  przestrzennych  przy  uwzględnieniu  dążenia  do  minimalizowania

transportochłonności układu przestrzennego,

-  zaplanowanie  i  lokalizowanie  nowej  zabudowy  na  obszarach  o  wykształconej  zwartej

strukturze funkcjonalno-przestrzennej, w granicach jednostki osadniczej.

Niewielki obszar opracowania nie pozwolił na:

- zapewnianie  rozwiązań  przestrzennych,  ułatwiających  przemieszczanie  się  pieszych

i rowerzystów;

- projektowanie rozwiązań umożliwiających wykorzystanie publicznego transportu zbiorowego.

Projekt planu zgodny jest z wynikami analizy, o której mowa w art. 32 ust. 1 ustawy o planowaniu

i zagospodarowaniu przestrzennym. Przewidywany wpływ niniejszej uchwały na finanse publiczne,

w tym budżet gminy wynika z ustaleń prognozy skutków finansowych uchwalenia niniejszego planu. 



Opracowany projekt miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego jest zgodny z wnioskami

wynikającymi  z:  „  ANALIZY  ZMIAN  W  ZAGOSPODAROWANIU  PRZESTRZENNYM  GMINY  LUBASZ”

przyjętej uchwałą nr XXIV/219/16 Rady Gminy Lubasz z dnia 15 grudnia 2016 roku.

W toku procedury planistycznej Wójt Gminy Lubasz uzyskał wszelkie wymagane prawem opinie i

uzgodnienia. Umożliwiono też składanie wniosków oraz uwag do projektu planu w przewidzianych

ww. ustawą formie i terminie.

Pan Adam Ratajczak wskazał na mapie teren objety planem.  Wejście w życie miejscowego planu

zagospodarowania  przestrzennego,  z  zastosowaniem  procedury  przewidzianej  ustawą

o  planowaniu  i  zagospodarowaniu  przestrzennym,  stworzy  podstawy  prawne  do  wydawania

decyzji pozwolenia na budowę. 

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                       (głosowało 14 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXVII/271 /17 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 3.6. przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego na obszarze

działki 944  położonej w Lubaszu  

Projekt  uchwały  omówił  Adam  Ratajczak.  Przedmiotowy  plan  ma  na  celu  zmianę  funkcji  oraz

zagospodarowania terenu na obszarze działki nr 944 położonej w Lubaszu. Przed podjęciem uchwały

przeprowadzono  analizę,  o  której  mowa  w  art.  14  ust.  5  ustawy  z  dnia  27  marca  2003  roku

o  planowaniu  i  zagospodarowaniu  przestrzennym,  przygotowano  materiały  geodezyjne  oraz

ustalono niezbędny zakres prac planistycznych. Pan adam wskazał teren na mapie i odczytał projekt

uchwały. 

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                       (głosowało 14 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXVII/272 /17 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 3.7. wykazu kąpielisk na obszarze Gminy Lubasz na 2017 rok



Projekt uchwały omówił Andrzej Żaczek. Utworzenie kąpieliska wymaga określenia corocznie przez

Radę Gminy w drodze uchwały wykazu kąpielisk na terenie gminy. Uchwałę należy podjąć w terminie

do dnia 31 maja każdego roku. Wniosek o ujęcie kąpieliska w wykazie składa organizator kąpieliska

do  31  grudnia  roku  poprzedzającego  rok  kąpielowy.  Dyrektor  Gminnego  Ośrodka  Wypoczynku

i  Gospodarki  Komunalnej  wystąpił  z  wnioskiem  o  wpisanie  do  wykazu  na  2017  rok  kąpieliska

w Lubaszu na Jeziorze Dużym. Zgodnie z wymogami wynikającymi z w/w przepisu ustawy – Prawo

wodne po otrzymaniu wniosku organizatora kąpieliska wykonane zostały następujące czynności:

- Wójt Gminy Lubasz przygotował projekt uchwały w sprawie wykazu kąpielisk,

- Wójt Gminy Lubasz podał do publicznej wiadomości projekt uchwały poprzez ogłoszenie w prasie

lokalnej, na tablicach informacyjnych na terenie gminy oraz na stronie internetowej Urzędu Gminy

określając formę, miejsce i termin 21 dni na składanie uwag i propozycji zmian do tego projektu,

- projekt uchwały przekazano do zaopiniowania właściwym organom wymienionym w art. 34 a ust. 9

ustawy – Prawo wodne i uzyskano pozytywne opinie.

Pan Andrzej projekt uchwały odczytał. 

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                       (głosowało 14 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXVII/273 /17 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 3.8. zaciągnięcia kredytu na budowę drogi Antoniewo – Krucz

Projekt  uchwały  przedstawiła  Skarbnik  Gminy.  Wymieniona  w  uchwale  kwota  kredytu

długoterminowego w wysokości 1.326.000 zł planowana jest w przychodach budżetu gminy 2017r.

i przeznaczona będzie na pokrycie udziału gminy przy realizacji projektów unijnych tj.

1) budowa drogi  gminnej  Antoniewo-Krucz  –  projekt  planowany do dofinansowania ze środków

PROW ( umowa o przyznaniu pomocy z 25.08.2016r.) w wysokości 63,63% kosztów kwalifikowanych

(1.795.139 zł–po przetargu); udział gminy przewidziany na poziomie ponad 1.040.000 zł. Inwestycja

sklasyfikowana  w  budżecie  gminy  w  wartości  kosztorysowe,  ponieważ  brak  aneksu  do  umowy

o przyznaniu pomocy.

2) rozbudowa przedszkola Bajka w Lubaszu przy ul.Podgórnej 5 - projekt planowany do 

dofinansowania ze środków WRPO (umowa o przyznaniu pomocy z 29.11.2016r.) w wysokości 



77,19% kosztów kwalifikowanych ( 968.741 zł – po przetargu); udział gminy przewidziany na 

poziomie ponad 286.000 zł. Inwestycja sklasyfikowana w budżecie gminy w wartości kosztorysowej, 

poniewaz  brak aneksu do umowy o przyznaniu pomocy. Pani Skarbnik projekt uchwały odczytała.

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                       (głosowało 14 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXVII/274 /17 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 3.9. zmian w budżecie na 2017 r 

Planowane zmiany w budżecie omówiła skarbnik Gminy – Elżbieta Ratajczak. Zmiany dotyczą:

W ZAKRESIE DOCHODÓW

- zwiększenie dochodów z tytułu:

1. dofinansowania  wymiany  polsko-niemieckiej  –  4.016  zł  –  decyzja  Polsko-Niemieckiej

Współpracy Młodzieży z dnia 14 marca 2017r. (wizyta młodzieży z gminy So[rum), 

2. wynajmu sali  wiejskiej  w Stajkowie – 300 zł  –  z  przeznaczeniem na  utrzymanie świetlicy

W ZAKRESIE WYDATKÓW 

- Zmniejszenie limitu wydatków z:

1) Zadania inwestycyjnego „Gazyfikacja gminy III etap”-630.000 zł  ( pozostaje 20.000 zł na

opracowanie dokumentacji)

- Zwiększenie limitu wydatków na: 

1. przebudowę dróg w Lubaszu (ul.Podgórna) - 430.000 zł,

2. urządzenie i ogrodzenie placu zabaw przy przedszkolu w Lubaszu – 54.000 zł,

3. rozbudowę przedszkola „Bajka” w Lubaszu (termomodernizacja budynku) – 40.500 zł,

4. wyposażenie oddziałów przedszkolnych w Gminie Lubasz – 39.100 zł,

5. zakup wyposażenia kuchni w Przedszkolu Lubasz (piec kompaktowy) – 21.900 zł,

6. remont klasy lekcyjnej wraz z wyposażeniem (dostosowanie pomieszczenia do zajęć ruchowych)

w Szkole Podstawowej w Jędrzejewie – 15.000 zł,



7. wykonanie ogrodzenia miejsca pamięci narodowej w Kruteczku – 10.000 zł,

8. remont placu zabaw przy przedszkolu w m.Dębe – 9.500 zł,

9. wykonanie szamba przy świetlicy wiejskiej w Antoniewie – 5.000 zł,

10. utrzymanie świetlic wiejskich – 5.000 zł. 

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                       (głosowało 14 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXVII/275 /17 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 3.10. zmian w WPF      

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy. Zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej polegają

na dostosowaniu danych ujętych w WPF w zakresie planowanych dochodów i wydatków do wartości

zawartych w budżecie gminy, po wprowadzonych zmianach. Dokumentem tym zwiększono dochody

ogółem,  w  tym  dochody  bieżące  o  352.543,17  zł  –  głównie  z  tyt.  zwiększonych  kwot  dotacji

celowych. Wydatki ogółem zwiększyły się również o 352.543,17 zł, w tym wydatki bieżące zwiększyły

o 417.913,17 zł, a wydatki majątkowe zmniejszyły się o 65.370 zł. 

Łączny plan dochodów budżetu gminy , po zmianach, na dzień 16 maja 2017r. ukształtował się na 

poziomie 34.947.179,03 zł, w tym dochody bieżące 30.972.452,03 zł i dochody majątkowe 

3.974.727,00 zł.

Łączny plan wydatków budżetu gminy, po zmianach, na dzień 16 maja 2017r. wynosi 40.157.671,43 

zł, w tym wydatki bieżące 29.544.267,33 zł i wydatki majątkowe 10.613.404,10 zł. 

Przychody i rozchody budżetu gminy nie uległy zmianie i wynoszą odpowiednio 8.358.724,40 zł         

i 3.148.232 zł. Planowana kwota długu na koniec 2017r. kształtuje się na poziomie 16.283.749,63 zł. 

Okres realizacji Wieloletniej Prognozy Finansowej wydłużono do 2030 roku. Do tego roku bowiem 

rozłożono spłatę planowanych do zaciągnięcia w br. kredytów. 

Wykaz przedsięwzięć do WPF (załącznik nr 2) został uaktualniony w zakresie wydatków majątkowych

o kwoty wprowadzone uchwałą w sprawie zmian w budżecie gminy 2017r. tj. 

1) gazyfikacja gminy – zmniejszono nakłady 2017r. o 630.000 zł (odstąpiono od realizacji III 

etapu w br.),



2) budowa i przebudowa dróg wiejskich i chodników w Gminie Lubasz – zwiększono nakłady 

o 430.000 zł ( ul. Podgórna),

Do wykazu wydatków bieżących wprowadzono umowę dotyczącą dzierżawy kopiarki w latach             

2017-2019.

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                       (głosowało 15 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXVII/276 /17 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 4.   Interpelacje i zapytania radnych.  

Brak

Ad. 5. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych

Przewodnicząca poinformowała, że  radni otrzymali zestawienie odpowiedzi. Nikt z zebranych nie

zabrał głosu w tej sprawie.

Ad. 6.   Wolne wnioski i informacje.  

Dyrektor GOK –  podziękował sołtysom za dużą frekwencję w trakcie spotkań dotyczących turnieju

wsi (odbędzie się 28 maja br.) Poprosił tych nieobecnych, aby zapoznali się z regulaminem, który jest

dostępny  w  GOK.  Następnie  poinformował  o  konkursie,  w  którym  mogą  brać  udział  grupy

nieformalne. 

Paweł Strawa – podziękował sołtysom za wywieszenie plakatów o XXIII FesQwalu Kultury Łowieckiej

i zaprosił wszystkich z rodzinami na ta imprezę do Goraja. Zakończenie obrad

Ad.7  Zakończenie obrad.            

Przewodnicząca  stwierdziła,  że  dość  tematów  było  poruszanych  na  dzisiejszej  sesji.  Wobec

wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca zamknęła I część obrad XXVIII sesji Rady Gminy Lubasz.

Sesja zakończyła się o godz. 16:00

Protokołowała  Janina Szwerkolt

Sekretarz obrad   Roman Gościniak 

W II części sesji obradom przewodniczyła Pani Żaneta Andrzejewska – Przewodnicząca Rady Gminy

Lubasz. Sesja odbyła się w sali sesyjnej Urzędu Gminy w Lubaszu.



W sesji wzięli udział radni, sołtysi i zaproszeni goście wg załączonej listy obecności. 

Ad. 1a        Przewodnicząca Rady Gminy na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 08 marca 1990 roku

o samorządzie gminnym otworzyła II część XXVIII sesję VII kadencji Rady Gminy Lubasz. Stwierdziła,

że na podstawie listy obecności na 15 radnych ustawowego składu obecnych jest 12 radnych i Rada

jest władna do podejmowania prawomocnych uchwał. Następnie serdecznie powitała Wójta Gminy,

Z-cę  Wójta,   Skarbnika   i   Zastępcę  Skarbnika,  Bartłomieja  Turka,   Ponadto  powitała  dyrektora

Gminnego  Ośrodka  Kultury  Szymona  Szweda  oraz  wszystkich  dyrektorów  naszych  jednostek

oświatowych,  Młodzieżową Radę Gminy wraz z opiekunką  Panią Małgorzatę Kabacińską, radnych,

i  sołtysów.  Szczególnie  miło  powitała  siostry  zakonne  –  siostrę  Rafałę  matkę  Generalną  Domu

Generalnego  Sióstr  Służebniczek  w  Luboniu  oraz  Siostre  Emilię  –  siostrę  przełożoną  Sióstr

Służebniczek w Lubaszu  oraz wszystkich pozostałych przybyłych na sesję. 

Następnie zapytała wszystkich gości przybyłych na sesję (nie dotyczy to osób publicznych) czy nie

wnoszą sprzeciwu, aby ujawniony został ich wizerunek, ponieważ sesja jest nagrywana. 

Nikt z zebranych nie zgłosił sprzeciwu. 

Przewodnicząca stwierdziła, że sekretarz obrad został wybrany na I części i  pozostaje nim Roman

Gościniak.  

Ad.1b przedstawienie porządku obrad,

Przewodnicząca stwierdziła, że porządek obrad został radnym doręczony przed sesją. Zapytała czy

któryś z radnych, czy Wójt mają uwagi do tego porządku.

Wójt poprosił o przestawienie kolejności porządku obrad tzn. jako pkt. 2 z pkt.7  - przyjecie uchwały

w sprawie nadania honorowego obywatelstwa siostrze Trojanie Szymańskiej, oraz z pkt 6 na 3  -

przedstawienie  prezentacji  dotyczącej  osiągnięć gminy w 2016 roku. Radni  jednogłośnie  wyrazili

zgodę na zmianę kolejności w porządku obrad.  Wobec braku innych uwag, porządek poddano pod

głosowanie i przyjęto jednogłośnie. Porządek obrad przedstawia się następująco:  

1. Sprawy regulaminowe:
a) otwarcie, stwierdzenie qorum,
b)  przedstawienie porządku obrad,

2. Przyjecie uchwały w sprawie nadania honorowego obywatelstwa siostrze Trojanie 
Szymańskiej 

3. Przedstawienie prezentacji dotyczącej osiągnięć gminy w 2016 roku.
4. Prezentacja  Młodzieżowej  Rady  Gminy  –  refleksje  młodzieży  wobec  problemów  migracji

i wielokulturowości  



5. Informacja o stanie przygotowania Gminnego Ośrodka Kultury do sezonu, plan imprez 2017r
oraz podsumowanie imprezy TRIATHLON 2017

6. Sprawozdawanie z realizacji zadań z zakresu sportu (RADWAN, LZS, UKS) 
7. Przyjęcie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2016 rok i udzielenie absolutorium

Wójtowi Gminy Lubasz. 
7.1. przedstawienie sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu Gminy 
Lubasz za 2016 rok
7.2. przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania 
budżetu za 2016 rok, informacji o stanie mienia komunalnego i objaśnieniach Gminy Lubasz
7.3. przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Lubasz w sprawie udzielenia 
absolutorium dla Wójta Gminy Lubasz
7.4. przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej 
Rady Gminy Lubasz w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Lubasz z tytułu 
wykonania budżetu za 2016 rok
7.5.dyskusja nad sprawozdaniem
7.6.podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania
7.7.podjęcie uchwały w sprawie absolutorium

8. Wolne wnioski i informacje.
9. Zakończenie obrad

Ad. 2.   Przyjecie uchwały w sprawie nadania honorowego obywatelstwa siostrze Trojanie Szymańskiej  

Zabierając  głos  Wójt  Gminy  stwierdził,  że  przedstawi  uchwalę  szczególną  bo  do  grona  osób

wyróżnionych, zasłużonych dla gminy, do grona osób  honorowych obywateli Gminy Lubasz   chcemy

dołożyć Siostrę Trojanę, którą  wszyscy znali i nie potrzeba jej szczególnie przedstawiać. Osoba już

nieżyjąca, która przez wiele lat pokazywała nam jak żyć i jakimi wartościami się kierować.  Następnie

wszyscy powstali, a Wójt odczytał treść uchwały.

Wójt przedstawił ponadto uzasadnienie w następującym brzmieniu:

„Byłaś tutaj z nami i dla nas. Za Twoją mądrość i dobro dziękujemy. Wyryłaś w naszych sercach Swój

obraz  pokornego  i  sprawiedliwego  człowieka,  uśmiechniętej  i  radosnej  oraz  żartobliwej  siostry

zakonnej. Spoglądaj na nas z niebieskiej krainy, na nasze rodziny, naszą parafię, gminę. Jak zwykłaś

mówić: „…sprawę trzeba popchnąć…”, pomagaj nam swoją rzeczywistością w naszych sprawach.

Siostra  Trojana  Szymańska  urodziła  się  17.11.1927r.  w  Noskowie.  Po  ukończeniu  Kursu

Organistowskiego w Gnieźnie,  przez 10 lat  była organistką  w Domu Generalnym Zgromadzenia

Sióstr  Służebniczek  Maryi  w  Pleszewie.  W  1969  roku  zdobyła  dyplom  ukończenia  nauki

w  Państwowej  Szkole  Muzycznej  II  stopnia  im.  Fryderyka  Chopina  w  Poznaniu  na  Wydziale

Instrumentalnym.  Dyrygowania  uczyła  się  u  Pana  Prof.  Kulczykowskiego.  Przez  23  lata  była

dyrygentką i organistką przy parafii św. Barbary w Żabikowie. Tam założyła chór mieszany i chórek

dziecięcy. Z chórem mieszanym brała udział wraz z czterdziestoma chórami podczas pielgrzymki

Ojca  Św.  Jana  Pawła  II  w 1983  roku  w Poznaniu.  Dyrygowała  chórem sióstr  zakonnych  miasta



Poznania  podczas Mszy św.  W katedrze  przy  trumnie  ze  zwłokami  błog.  Urszuli  Ledóchowskiej

przywiezionej z Rzymu. Dzięki serdecznej przyjaźni z prof. Stefanem Stuligroszem, który odwiedzał

chór  w  Żabikowie  podczas  prób,  skorzystała  z  jego  cennych  uwag  w  zakresie  dyrygowania.

Wspólnie skomponowali pieśń na pierwszą mszę św. dla chorych transmitowaną przez radio. Była

to pieśń „Boże nasz Panie Twe Imię wspaniałe”. Siostra Trojana trzykrotnie dyrygowała w kościele

św.  Krzyża  w  Warszawie  w  1984,  1986  i  1987  roku.  Brała  udział  w  różnych  uroczystościach,

w wieczorach kolęd czy z okazji święta patrona muzyki chóralnej św. Cecylii. Siostra wystąpiła na

jubileuszu 50- lecia Akademickiego Ruchu Misyjnego w Poznańskiej Farze oraz na 25- leciu sakry

biskupiej ks. Arcybiskupa Antoniego Baraniaka. W latach 1976- 1991 chórowi w Żabikowie dzięki jej

działaniom towarzyszyła orkiestra składająca się z siedmiu solistów opery poznańskiej. W latach

1991 –  1996 była organistką w Sulmierzycach.  Ciężka choroba –  udar  mózgu- przerwała  pracę

organistki  dyrygenta. Od 2010 roku opiekowała się  naszym parafialnym chórem Jutrzenka,  była

jego  dyrygentem,  przewodnikiem,  „dobrą  duszą”.  Od  2011  roku  chórowi  towarzyszy  czterech

sygnalistów myśliwskich, dla których siostra transponuje utwory wokalne w wyższych tonacjach

odpowiednich dla rogów myśliwskich.

Siostra Trojana zawsze była radosna, pełna nadziei i do innych mówiła: "Nie martwcie się, wszystko

będzie dobrze". Miała tak prawo mówić, bo jej życie było odpowiedzią na zadanie jakie nam stawia

Apostoł Narodów - Święty Paweł: "Nikt z nas nie żyje dla siebie i nikt nie umiera dla siebie...". Siostra

Trojana nie żyła dla siebie. Zakon to przecież specyficzna droga powołania, na której główny akcent

położony jest na Boga i to wszystko, co ma bezpośredni związek z Bogiem. W praktyce polega to na

rezygnacji z wielu rzeczy doczesnych - samych w sobie dobrych. Prowadziła nas także w świat muzyki

i  śpiewu przypominając o  ich  pięknie.bg Dla  naszego chóru JUTRZENKA oraz dla  nas wszystkich

spotkania z nią na pewno były wielkim doznaniem, bo „nadzieja ma skrzydła, przysiada w duszy

i  śpiewa  pieśń bez  słów,  która nigdy  nie ustaje,  a  jej  najsłodsze dźwięki  słychać  nawet podczas

wichury.”

Chcemy w tej uchwale sprawić, by ludzka pamięć potrafiła zapewnić siostrze Trojanie wieczność.

Jesteśmy  głęboko  przekonani,  że  takie  właśnie  wdzięczne  miejsce  w  tysiącach  ludzkich  serc

i umysłów zaskarbiła sobie swym życiem nasza siostra Trojana.

Marek Wicher powiedział, że przypomina sobie jak były wybory na prezydenta Lecha Kaczyńskiego,

a on był w komisji. Przyszła siostra po mszy do wyborów i zaczęła sypać tak kawałami, że pozostałe



siostry musiały ją ciągnąć  za sutannę, żeby już wyszła, a ona przez 20 minut opowiadała kawały, z

głowy.   

Paweł Strawa – chce zabrać głos w tej sprawie, w sprawie tej uchwały, ponieważ jestem członkiem

„Filharmonii Lubaskiej” bo Siostra Trojana z własnej inicjatywy zainicjowała wspólne granie kwartetu

rodziny Strawów,  z chórem. W imieniu swoim, brata i bratanków wyrażam swój podziw i uznanie dla

Siostry, ponieważ lata współpracy z Siostrą wywarły na mnie olbrzymie wrażenie. Praca z Siostrą

była ogromną przyjemnością  –  napisała dla „Filharmonii  Lubaskiej”  (bo tak nazywała połączenie

Chóru Jutrzenka z  kwartetem)  ponad 90 utworów.  Jest mi niezmiernie  miło, że  mogłem z nią

pracować  i  jestem  z  tego  dumny,  dlatego  popieram  ten  wniosek  o  nadanie  jej  honorowego

obywatelstwa i dziękuję za ta inicjatywę.  

Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                       (głosowało 12 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXVII/277 /17 stanowi załącznik do protokołu. 

Wójt podziękował radzie za 100%  głosowanie i wyrażenie opinii.  Następnie siostrze Rafale -  matce

Generalnego  Domu  Sióstr  Służebniczek  w  Luboniu  (która  jest  siostrzenicą  Siostry  Trojany)  oraz

siostrze  Emilii  –  siostrze  Przełożonej  Sióstr   Służebniczek  w  Lubaszu  podziękował  za  obecność

(pomimo,  że  Siostry  Trojany  już  z  nami  nie  ma  odwiedzimy  jej  grób  po  sesji).  Wyraził  swą

wdzięczność za to, że Siostra Trojana była razem z nami przez wiele lat po czym przekazał siostrom

grawerton oraz kwiaty, a wszyscy zebrani nagrodzili siostry gromkimi brawami.   

Siostra  Rafała  –  ma  przyjemność  zabrać  głos  i  wyrazić  swoją  wdzięczność  za  pamięć  i  za  to

wyróżnienie.  Jest siostrzenicą Siostry Trojany, która jako ostatnia umarła z rodziny Szymańskich (było

ich 12) Wyróżnienie jest ogromna niespodzianką, ale też ogromna radością nie tylko dla niej, ale

także dla całego zgromadzenia i wszystkich sióstr (siostry się tak cieszą z tego wyróżnienia jak gdyby

to ich dotyczyło)  Zaznaczyła, że ta radość zmarłej to jest taka rodzinna. Następnie zwróciła się do

wszystkich,  aby  Pan  Bóg  błogosławił  całej  lubaskiej  ziemi,  Gminie  Lubasz,  by  opatrzność  Boża

czuwała, a Siostra Trojana, aby się  za  wszystkimi wstawiała. 

Przewodnicząca  stwierdziła,  że  miło  jej  powitać  ks.  proboszcza,  który  zdążył  przybyć  na  sesję

w momencie  prezentacji Siostry Trojany. 

Ad. 3. Przedstawienie prezentacji dotyczącej osiągnięć gminy w 2016 roku.



Wójt Gminy zabierając głos powiedział, że chce się podzielić ze wszystkimi osiągnięciami od początku

jego pracy i pracy tej rady czyli od końca 2014 roku.  

Wizja rozwoju Gminy Lubasz  -  Gmina Lubasz miejscem przyjaznym mieszkańcom, przedsiębiorcom

i turystom, sprzyjającym rozwojowi osobistemu i aktywności oraz wykorzystująca naturalne walory

przyrodnicze i potencjał mieszkańców.

Misją  Gminy Lubasz  jest wspieranie  rozwoju społecznego i  gospodarczego mieszkańców poprzez

mechanizmy  zrównoważonego  rozwoju  oraz  szerokiej  partycypacji  społecznej,  sprzyjające

zachowaniu dziedzictwa kulturowego i przyrodniczego.

Gmina Lubasz to miejsce Twojego rozwoju. 

PODSUMOWANIE BUDŻETU GMINY ZA 2016 Rok

DOCHODY: 30.213.432,18 zł , 

w tym dochody bieżące:              29.501.835,89 zł

dochody majątkowe:                   711.596,29 zł

Wykonanie dochodów w stosunku do planu było większe o  7.521.255,18 zł 

WYDATKI:   30.669.167,91 zł

 w tym wydatki bieżące:              28.752.542,14 zł

 wydatki majątkowe:                1.916.625,77 zł

Wykonanie wydatków w stosunku do planu było większe o 7.860.990.91

NAJWAŻNIEJSZE INWESTYCJE:

1. Budowa separatora wraz z odwodnieniem placów oraz parkingów

2. Utwardzenie placów w Lubaszu

3. Przebudowa drogi gminnej w Sławnie i chodnika w Dębe

4. Rozbudowa systemów wodno – kanalizacyjnych w Gminie Lubasz (dokumentacja)

5. Uregulowanie gospodarki wodno- ściekowej w Gminie Lubasz (dokumentacja)

6. Opracowanie projektów infrastruktury sportowej w gminie (dokumentacja)

W 2016 Rada Gminy przyjęła 103 uchwały, oddając na nie 1376 głosów, w tym:

za: 1357

przeciw: 5

wstrzymujących: 14 

Osiągnięcia w zakresie bezpieczeństwa:

- otwarcie Posterunku Policji w Lubaszu



- remont Posterunku Policji ok - 46 000zł

- ułożenie nowych chodników w Lubaszu ok - 125 000zł

- przebudowa drogi Sokołowo – Kamionka

-  montaż  oświetlenia  ulicznego  Promienna,  Polna,  Ogrodowa  –  141  273,24zł  oraz  montaż  20

dodatkowych lamp: Kruteczek, Antoniewo, Klempicz, Goraj

- budowa drogi Antoniewo – Krucz – 2 821 215,33 zł

- wykonanie odcinka drogi w Sławnie – 30 000zł

Dofinansowanie do zakupu:

- samochodów policyjnych

- karetki pogotowia

- sprzętu dla PSP w Czarnkowie i OSP w Gminie Lubasz

Działania oświatowe:

- rozbudowa Przedszkola Bajka w Lubaszu – 1.302.000zł

- remont budynku nr 4 PSP w Lubaszu ( I etap 2015 – 338 023,32 zł i II etap 2016 - 243 779,66zł)

- wydłużenie czasu pracy oddziału przedszkolnego w Kamionce, Prusinowie i Miłkowie

- remont przedszkola - 71 998,08zł

- remont budynków szkolnych w Gminie Lubasz

- termomodernizacja sali gimnastycznej - 71 029,04zł

- zwiększenie ilości zajęć pozalekcyjnych

- zmiana wiodącego jezyka obcego

Działania społeczne - wsparcie aktywności

- powołanie Rady Przedsiębiorców

- powołanie Młodzieżowej Rady Gminy

- powołanie Lubaskiej Rady Seniorów

- powołanie Gminnej Rady Sportu



- planowane powołanie rady rozwoju wsi, rolnictwa i ochrony środowiska

Wsparcie dla mieszkańców:

- wydłużenie godzin pracy ug w poniedziałki do 18.00

- darmowy transport w poniedziałki

- cyfryzacja urzędu gminy, nowe e-usuługi

Kultura, rozrywka, sport

- rozszerzona oferta kulturalna gok – operetka Paryski Romans

- nowe wydarzenia - the joung american w Lubaszu

- Lubasz freestyle night

- triathlon Lubasz 2016

- Lubasz open i lubaski cross szlakiem bursztynowym

- 120 lecie OSP Lubasz

- 95 lecie  OSP Stajkowo

Złożone wnioski o pozyskanie środków z Unii Europejskiej:

- rozbudowa wystemów wodno – kanalizacyjnych

- uregulowanie gospodarki wodno – ściekowej

- rozbudowa Ośrodka Kultury w Lubaszu

- odnowa edukacji w Gminie Lubasz – program rozwoju kompetencji kluczowych uczniów i uczennic

w Gminie Lubasz

- modernizacja i adaptacja oraz wyposażenie budynków szkolnych w Ginie Lubasz

Następnie zaprezentował szczególnie aktywnych mieszkańców  w 2016 roku, w tym:

- KATEGORIA SPOŁECZEŃSTWO



1. Lidia Dylla – Dymek Prezes Stowarzyszenia KLAMRA

2. Danuta Skrzypczak – Grygiel

3. Elwira Woś Parafialne Koło Caritas

4. Monika Kawka

5. Agnieszka  i Daniel Gołębiewscy EDUKACJA LUBASZ

6. Jakub janas Przewodniczący MRG (nieobecny na sesji)

7. Stanisław Herman  - Prezes ZG ZOSP (nieobecny na sesji)

KATEGORIA SPORT

8. Bartosz Graczyk 

9. Adam Błędzki 

10. Patryk Łoboda 

11. Wiktoria Nowak – uczennica -Gimnazjum im ppłk Zdzisława Orłowskiego

12. Maciej Buśko – Uczeń –Gimnazjum im. ppłk. Zdzisława Orłowskiego

13. Piotr Filoda – Uczeń - Gimnazjum im. ppłk. Zdzisława Orłowskiego

14. Oskar Fąferek – Uczeń - Szkoły Podstawowej

15. Marzena Kamińska – Sokół - Gimnazjum im. ppłk. Zdzisława Orłowskiego

16. Maciej Stachowiak

17. Mirosław Budaj 

KATEGORIA KULTURA 

18. Zuzanna Korczyc  uczennica Gimnazjum im ppłk Zdzisława Orłowskiego

19. Agata Ławińska – uczennica Gimnazjum im ppłk Zdzisława Orłowskiego

20. Gabriela Ewert – uczennica - Gimnazjum im ppłk Zdzisława Orłowskiego

21. Monika Kawka 

22. Paweł Strawa

23.  Hubert Szrama

24. Ewa Zagrodzka 



25. Tomasz Zagórski – Krucz (nieobecny na sesji)

26. Siostra Trojana

Następnie  Wójt  przedstawiła  budżet  na  2017,  który  wynosi   -  41  178  114,23,  w  tym  wydatki
inwestycyjne - 12 684 154,10, z czego planuje się wykonanie następujących zadań:

1. rozbudowa Przedszkola Bajka w Lubaszu

2. budowa drogi Antoniewo – Krucz

3. rozbudowa oświetlenia drogowego w gminie

4. III etap gazyfikacji Lubasza

5. utwardzenie placów parkingowych w Lubaszu

6. rozbudowa wystemów wodno – kanalizacyjnych

7. uregulowanie gospodarki wodno – ściekowej

8. II etap budowy drogi Sokołowo Kamionka

      Wójt  Gminy  poprosił  wszystkich  wyróżnionych,  którym  wręczył  podziękowania  i  kwiaty.  Zebrani
nagrodzili wyróżnionych brawami. 

PRZERWA   15:30 – 15:45

Ad  4.    Prezentacja  Młodzieżowej  Rady  Gminy  –  refleksje  młodzieży  wobec  problemów  migracji  

i wielokulturowości  

Temat został przedstawiony przez 3 reprezentantów Młodziezowej Rady Gminy.

W roku szkolnym 2016/17 Młodzieżowa Rada Gminy w Lubaszu szczególnie wiele czasu poświęciła na

poznawanie problematyki związanej z migracjami i wielokulturowością. Przyczyną zainteresowania tą

tematyką jest trwająca przez cały czas dyskusja wokół przyjmowania przez Polskę uchodźców.

Członkowie MGR uczestniczyli w cyklu warsztatów poświęconych tematyce uchodźczej, a dwoje z nich

dodatkowo  zaangażowało  się  w projekt  zatytułowany  „Porozmawiajmy o uchodźcach.”  W  związku

z tym chcielibyśmy się podzielić refleksją z naszej pracy nad tym problemem.

Podczas warsztatów uczniowie poznawali fakty na temat migracji. Dowiedzieli się m.in. na czym polega

współczesny  kryzys  związany  z  migracjami.  Przeprowadzili  także  ankietę  wśród  uczniów,  aby

dowiedzieć się, jaki jest stan wiedzy gimnazjalistów na wyżej przedstawiony temat.

Oto kilka refleksji.

Obecnie na świecie 65,3 miliona osób było zmuszonych opuścić swoje domy, stając się uchodźcami

bądź osobami wewnętrznie przesiedlonymi. Choć w mediach i dyskursie publicznym często pojawia



się pojęcie „kryzysu migracyjnego” lub „kryzysu uchodźczego”, to warto zwrócić uwagę, że jest ono

nieprecyzyjne.  Jest  to  bowiem  bardziej  kryzys  polityk  migracyjnych–  brakuje  kompleksowych

rozwiązań na poziomie zarówno międzynarodowym, jak i krajowym, które zapewniałyby uchodźcom i

migrantom  odpowiednią  ochronę  i  godne  warunki  życia,  przy  jednoczesnym  zapewnieniu  ładu  i

bezpieczeństwa w krajach przyjmujących uchodźców i migrantów. Używając w tym kontekście pojęcia

„kryzys”, można również mówić o kryzysie postaw obywatelskich w stosunku do uchodźców, bowiem

poparcie dla udzielania im pomocy i schronienia wyraźnie się zmniejszyło od 2015 roku, co poddaje w

wątpliwość rozumienie przez społeczeństwa europejskie pojęcia solidarności.

W 2015 i 2016 roku do krajów UE przybyła największa ilość uchodźców od czasów II wojny światowej

(w 2015 roku w UE złożono rekordową liczbę 1,2 miliona wniosków o azyl; głównie z Syrii, Erytrei,

Somalii i Afganistanu). Kraje Unii to najbardziej pożądany kierunek migracji – zarówno ze względu na

ich status ekonomiczny, jak i wolność przepływu osób. Są też sygnatariuszami Konwencji Genewskiej,

która nakłada obowiązek udzielenia schronienia osobom starającym się o nadanie statusu uchodźcy.

Dlatego Europa  stała się  głównym kierunkiem migracji  dla  obywateli  i  obywatelek  krajów Afryki

Północnej  i  Wschodniej,  Bliskiego Wschodu (w tym Syrii),  a  także Europy Wschodniej  i  Kaukazu,

uciekających  przed  wojną  czy  prześladowaniami.  Lata  zaniedbań ze  strony  krajów  UE  odnośnie

przygotowania odpowiednich procedur przyjmowania uchodźców sprawiły, że od 2015 roku byliśmy

świadkami chaosu na szlakach migracyjnych prowadzących do krajów Europy Zachodniej (m.in. przez

Bałkany) oraz w krajach znajdujących się na granicy UE, czyli m.in. w Grecji czy Włoszech. Oba kraje,

a także nienależąca do UE Turcja, są w najtrudniejszej sytuacji – do nich bowiem trafia największa

liczba  uchodźców  i  zgodnie  z  Konwencjami  Dublińskimi  mają  obowiązek  rozpatrywać  składane

wnioski o nadanie statusu uchodźcy oraz udzielać ochrony międzynarodowej. Aby odciążyć te kraje i

solidarnie podzielić się odpowiedzialnością za los uchodźców, UE zaproponowała system kwotowy

polegający na rozmieszczeniu uchodźców w różnych krajach UE, a nie tylko tych znajdujących się na

jej obrzeżach. W ramach tego systemu Polska zadeklarowała przyjęcie ok. 7 tysięcy uchodźców. Brak

kompleksowych  rozwiązań  doprowadził  do  tego,  że  poszczególne  kraje  UE,  zamiast  solidarnie

włączyć się w szukanie rozwiązań, zaczęły  się dystansować od polityki unijnej, a  Europa stała się

„fortecą”, zamykającą kolejne granice przed uchodźcami. W obliczu tych wyzwań UE postanowiła

zmniejszyć  napływ  uchodźców  do  Europy,  m.in.  poprzez  zwiększenie  wsparcia  finansowego  dla

sąsiadów  Syrii  –  Turcji,  Libanu  i  Jordanii  (przebywa  tam  większość  uchodźców)  oraz  walkę  z

przemytnikami  organizującymi  transporty  przez  Morze  Śródziemne.  W  I  połowie  2016  roku  UE

wynegocjowała z Turcją  porozumienie: za każdego Syryjczyka zawróconego z Grecji  do Turcji  UE



przesiedli  do  jednego  z  krajów  członkowskich  Syryjczyka  przebywającego  obecnie  w  tureckim

obozie. Ponadto Turcja otrzyma od UE 6 miliardów euro w celu poprawy warunków panujących w

obozach znajdujących się na jej  terenie. Międzynarodowe organizacje  pozarządowe skrytykowały

porozumienie,  dowodząc,  że  jest  ono  niezgodne  z  prawem  międzynarodowym  zakazującym

deportowania osób poszukujących azylu  bez  indywidualnego rozpatrzenia  ich  wniosków. UE stoi

jednak na  stanowisku,  że  wnioski  będą rozpatrywane indywidualnie,  lecz  w związku z  uznaniem

Turcji  za kraj  bezpieczny (to budzi  obecnie szczególne kontrowersje), większość migrantów może

znaleźć w niej schronienie.

Przy tej okazji gimnazjaliści uporządkowali sobie wiedzę na temat podstawowych pojęć dotyczących

uchodźcy i migranta. Jest to warunek podstawowy, aby merytorycznie rozmawiać na temat migracji i

uchodźstwa.

Kim jest uchodźca? 

Zgodnie z Konwencją genewską z 1951 roku uchodźca jest to osoba, która „na skutek uzasadnionej

obawy  przed  prześladowaniem  z  powodu  swojej  rasy,  religii,  narodowości,  przynależności  do

określonej  grupy  społecznej  lub  z  powodu  przekonań  politycznych  przebywa  poza  granicami

państwa, którego jest obywatelem, i nie może lub nie chce z powodu tych obaw korzystać z ochrony

tego państwa, albo która nie ma żadnego obywatelstwa i znajdując się na skutek podobnych zdarzeń

poza państwem swojego dawnego stałego zamieszkania, nie może lub nie chce z powodu tych obaw

powrócić do tego państwa”. Wspomniana Konwencja dotycząca statusu uchodźców, sporządzona

w  Genewie  w  1951  roku,  stanowi  najważniejszy  dokument  międzynarodowy  gwarantujący

uchodźcom ochronę prawną. Polska również podpisała tę konwencję, zobowiązując się tym samym

do  udzielania  pomocy  uchodźcom i  ich  ochrony,  w tym zapewniania  im schronienia.  Przypadek

każdej  osoby  ubiegającej  się  o  status  uchodźcy  rozpatruje  się  indywidualnie,  sprawdzając,  jak

wygląda sytuacja w kraju pochodzenia danej osoby i z jakiego powodu grożą jej prześladowania lub

zagrożenie życia. Takiej osobie nie można odmówić wsparcia. Także z tzw. „krajów bezpiecznych”, w

których nie toczą się w danym momencie konflikty zbrojne, zdarza się, że przyjeżdżają osoby, które z

innych przesłanek (powodów) mają  prawo do otrzymania  statusu  uchodźcy.  Agencją  Organizacji

Narodów  Zjednoczonych  zajmującą  się  uchodźcami  jest  UNHCR  –  Biuro  Wysokiego  Komisarza

Narodów Zjednoczonych ds. Uchodźców. UNHCR koordynuje działania na rzecz uchodźców, związane

z  ochroną  ich  praw  i  zapewnieniem  im  warunków  do  życia,  reprezentując  w  tym  zakresie

społeczność międzynarodową. Warto pamiętać o tym, że w różnych okresach historii Polacy także

byli  uchodźcami  –  np.  w okresie  II  wojny światowej  (Polacy  znaleźli  schronienie  m.in.  w Iranie,



Indiach czy Portugalii), a także ci, którzy zmuszeni byli opuścić kraj w stanie wojennym, gdy groziło

im więzienie za działalność opozycyjną. 

Kim jest migrant (ekonomiczny)? 

Migrant to osoba przyjeżdżająca do kraju innego niż jej kraj pochodzenia, której motywacje mogą

być różne– może np. szukać lepszej pracy, dostępu do edukacji, służby zdrowia czy opieki społecznej.

Stosuje  się  również  pojęcie  „migrant  ekonomiczny”,  oznaczające  osobę,  która  migruje  w  celu

poprawy warunków życia i statusu ekonomicznego. Imigrantami ekonomicznymi są dziś np. Polacy w

Wielkiej Brytanii czy Irlandii. Pojęcie to, niesłusznie, pojawia się w opozycji do pojęcia „uchodźcy” w

celu  podkreślenia  faktu,  że  uchodźcom  należy  się  ochrona  międzynarodowa  z  określonych

przesłanek, a migrantom ekonomicznym– jeśli nie jest zagrożone ich życie, nie należy zezwalać na

osiedlenie  się.  Takie  rozróżnianie  budzi  jednak  poważny  dylemat  moralny:  kto  może/powinien

decydować o tym, kto i gdzie na świecie może się przemieszczać? Czy ktokolwiek z nas ma prawo

oceniać decyzje tych ludzi i czy sami chcielibyśmy, aby ktoś oceniał, czy mamy prawo emigrować do

innego  państwa?  Dlatego  też  odchodzi  się  od  stosowania  pojęcia  „migrant  ekonomiczny”  oraz

stawiania uchodźców i migrantów w opozycji.  Każdy przypadek jest indywidualny i  na podstawie

pojedynczych sytuacji nie powinno dokonywać się generalizacji. 

Jakie są przyczyny migracji i uchodźctwa? Posłużę się przykładem z Syrii i Erytrei.

Z jakich powodów ludzie migrują z Syrii?

Zima 2010 i wiosna 2011 roku upłynęły w Syrii pod znakiem masowych protestów młodych ludzi

domagających się zdecydowanych zmian politycznych, demokratyzacji kraju oraz przyznania swobód

obywatelskich. Protestowano przeciw korupcji i nepotyzmowi w instytucjach państwowych, przeciw

brutalności  policji,  w obronie  godności  jednostki,  równych szans i  państwa prawa. Inspiracją do

protestów  dla  Syryjczyków  były  rewolucje  w  innych  państwach  arabskich,  m.in.  w  Tunezji  i

Egipcie(tzw.  Arabska  Wiosna),  które  miały  na  celu  odsunięcie  od  władzy  rządzących  od  lat

dyktatorów. Wojna domowa, która wybuchła w Syrii w następstwie tych protestów, pochłonęła setki

tysięcy ofiar (według danych SOHR, Syrian Observatory for Human Rights, z września 2016 może być

ich ok. 422 tysięcy) i doprowadziła do doszczętnego zniszczenia syryjskich miast, wielu zabytków i

zapaści  gospodarczej kraju. Dyktator  Baszar al-Asad, będący prezydentem od 2000 roku, do dziś

tłumi  działania opozycji.  Konflikt w Syrii  pozostaje najpoważniejszym kryzysem humanitarnym od

czasu II wojny światowej. Od 2011 roku z Syrii uciekło ponad 4,8 miliona ludzi (dane z sierpnia 2016

roku  za  UNHCR),  szukając bezpieczeństwa  w innych  krajach.  Najwięcej  uchodźców  z  tego kraju

znalazło schronienie w krajach sąsiadujących: Turcji  (2,7 mln, stan na marzec 2016 r.),  w Libanie



(nieco ponad milion, stan na styczeń 2016 r.) i w Jordanii (ponad 600 tys., stan na kwiecień 2016 r.).

Część z nich postanowiła opuścić przepełnione obozy, w których panują bardzo trudne warunki życia

i  dotrzeć do Europy,  wybierając  szlak  przez  Morze  Śródziemne.  Ponad  7,6  miliona ludzi  to  tzw.

uchodźcy we-wnętrzni, czyli osoby, które przemieściły się wewnątrz kraju.

Z jakich powodów ludzie migrują z Erytrei? Państwo Erytrea powstało w wyniku trwającej 30 lat

wojny wyzwoleńczej z EQopią, która zakończyła się w 1991 roku. Od tego czasu nieprzerwanie na

czele państwa stoi prezydent Isaias Afewerki. Stworzył on jednopartyjną dyktaturę, która brutalnie

eliminuje  opozycję,  ogranicza  wolność  obywateli  oraz  wspiera  regionalne  ugrupowania

terrorystyczne. Z raportu komisji Organizacji Narodów Zjednoczonych (ONZ) zajmującej się prawami

człowieka w Erytrei wynika, że kraj ten jest totalitarnym państwem opartym na całkowitej kontroli

obywateli  przez  aparat  bezpieczeństwa na  wszystkich  poziomach społecznych.  W kraju  masowo

łamane są  prawa człowieka,  stosowane są  tortury,  więzienie  bez  nakazu lub wyroku sądowego.

W ramach programów rządowych stosowana jest praca przymusowa przez nieokreślony czas oraz

utrzymywany jest obowiązek narodowej służby 

Każdy z nas słyszy o uchodźcach z gazet, Internetu i  telewizji.  Większość nie zastanawia  się  nad

życiem takich osób. Bezpodstawnie ich oceniamy, albo w ogóle odrzucamy wiadomości na ich temat.

Może  po  przeczytaniu  o  jakiejś  tragedii  uchodźcy,  zrobi  nam  się  na  moment  przykro,  ale  po

5 minutach zapomnimy, że taka historia miała miejsce.

Dlatego  właśnie  został  zorganizowany  projekt:  „Porozmawiajmy  o  uchodźcach”.  Aby  pokazać

uczniom,  że  my  możemy  działać  i  pomagać.  Nie  musimy  brać  udziału  w  walkach  zbrojnych

i wyjeżdżać do Syrii. Wystarczy, że będziemy okazywać szacunek i współczucie dla osób uciekających

do  naszego  kraju.  Możemy  zostać  wolontariuszem  lub  wspomóc  zbiórki  żywności.  Jest  wiele

możliwości. 

Pierwszym  etapem  naszego  projektu  było  przeprowadzenie  ankiety.  Chcieliśmy  zbadać  wiedzę

uczniów na temat migracji. Wiele stereotypów o uchodźcach bierze się właśnie z niewiedzy. Byliśmy

mile  zaskoczeni  stanem  wiedzy  naszych  rówieśników.  Zaniepokoiła  nas  jednak  nietolerancja

niektórych uczniów. 

Niechęć do innych przekonań, czy  wiary jest niebezpieczne i  może przerodzić  się  w agresję.  Siłą

nikogo nie przekonamy do swoich racji. Gdyby to ktoś nas próbował przekonać do innych poglądów

prawdopodobnie nie bylibyśmy zadowoleni. Tolerancja nie oznacza, że zgadzamy się z przekonaniami

innych. To znaczy, że szanujemy ich inne zdanie. 



Kolejnym etapem były warsztaty. Dwoje przedstawicieli z każdej klasy wzięło w nich udział. W trakcie

zajęć obejrzeliśmy wywiad z Elsim – uchodźcom z Czeczeni. Po porównaniu jego zwykłego dnia z

naszym doszliśmy do wniosku, że za mało doceniamy nasze życie. Elsi nie wiedział co się z nim stanie

kolejnego  poranka,  ani  czy  w  ogóle  będzie  żył.  Od  tego  czasu

zaczął doceniać swoje  beztroskie dzieciństwo.  Kiedy był dzieckiem jego największym problemem

było  to,  że  mama mu nie  pozwalała  zrzucić  żołnierzyka  na  spadochronie  z  dachu.  My również

przejmujemy się błahostkami.

Na końcu warsztatów każdy napisał na karteczce swoje przemyślenia. Wszyscy wynieśli  wspaniałe

wnioski,  m.in.  powinniśmy  doceniać  naszą  wolność.  Były  osoby,  które  napisały,  

że  po  tych  warsztatach  zmieniły  swoje  myślenie  na  temat  uchodźców.  Mamy  nadzieję,  

że warsztaty naprawdę wpłynęły na uczniów, na ich stosunek do problemu uchodźców.

My  również  wynieśliśmy  dużo  z  tego  projektu.  Nie  bez  powodu  wybraliśmy  akurat  ten  temat.

Interesuje  nas  kwesQa  uchodźców.  Nauczyliśmy  się  m.in.  prowadzić  warsztaty  oraz  pracować

w grupie. Podczas przygotowań do ankiety i  zajęć musieliśmy pogłębić swoją wiedzę. Tolerancja,

pomoc,  współczucie  –  to  hasła,  które  powinniśmy  zapamiętać  na  całe  życie  

i  używać  ich  w  stosunku  do  każdego.  Bez  względu  na  to,  czy  jest  katolikiem,  

czy muzułmaninem, Polakiem, czy uchodźcom zasługuje na szacunek. W naszym zabieganym życiu

nie doceniamy wolności. Nie zdajemy sobie sprawy, że nasz kraj może dać wolność osobom z innych

krajów, które ją potrzebują. 

Theodor Fontane mawiał:

 „Zwykłe ignorowanie nie jest jeszcze tolerancją"

Wójt Gminy podziękował młodym za zaangażowanie i zajęcie sie tym tematem, który nie zawsze jest

zauważany nawet przez dorosłych. 

Ad. 5.   Informacja o stanie przygotowania Gminnego Ośrodka Kultury do sezonu, plan imprez 2017r  

oraz podsumowanie imprezy TRIATHLON 2017

Temat  został  przedstawiony  przez  dyrektora  GOK  Szymona  Szweda.  Gminny  Ośrodek  Kultury

administruje Ośrodkiem Wypoczynkowym  z plażą i kąpieliskiem na Jeziorze Dużym. 

W zakresie istniejącej bazy noclegowej - ponad 60 miejsc sezonowych -  kilka domków kempingowych

wymagało drobnych remontów, naprawy instalacji ogrzewania, wymiany uszkodzonych elementów

węzła sanitarnego. Gruntownemu remontowi poddano domek numer 12. Wśród wykonanych prac



wymieniono,  podłogę,  przebudowano  pomieszczenia  łazienka,  kuchnia,  na  ścianach pojawiła  się

płyta kartonowo  gipsowa, odmalowano ściany, sufit oraz wymieniono instalacje elektryczną oraz

sanitarną. Domek ma już kompletny węzeł sanitarny prysznic, umywalki, toaleta, aneks kuchenny.

Pozostałe  obiekty  również  wymagają  remontów,  a  także  likwidacji  i  odbudowy.  Mowa  tutaj

o  Amfiteatrze,  stołówce,  sanitariatach,  kuchni  letniej,  magazynie  (po  starych  sanitariatach)  oraz

hangarze. Gminny Ośrodek Kultury będzie składał wniosek do LGD Czarnków na rozbiórkę starych

sanitariatów, odrestaurowanie zjeżdżalni, wybudowanie Stanicy Wędkarskiej przy wejściu na  scieżkę

spacerowo  –  edukacyjną  oraz  budowę  dwóch  boisk  do  piłki  siatkowej  plażowej,  miejsca  na

organizacje  ogniska  w lokalizacji  starych sanitariatów,  a  także  postawienie  pawilonu sanitarnego

z zapleczem przeznaczonym na toalety i przebieralnie. Inwestycja ma zostać zrealizowana w miejscu

za placem zabaw, wpisując się w potrzeby i wizerunek miejsca. 

1.  Na  terenie  Ośrodka  Wypoczynkowego  nad  Jeziorem  Dużym  prowadzi  się  szereg  prac

remontowych i pielęgnacyjnych:

- przycinka drzew,

- usuwanie gałęzi i liści,

- pielęgnacja terenu zielonego,

-  usuwanie  usterek w domkach kampingowych typu instalacje  wodno-kanalizacyjne,  elektryczne,

gazowe,

- naprawy sprzętu pływającego, przegląd plaży, kąpieliska oraz odświeżenie hangaru,

- doposażenie domków w bieliznę pościelową oraz sprzęt gospodarstwa domowego,

- naprawa piecyków gazowych,

- naprawa podłóg,

-naprawy systemów mocujących okna w niektórych  domkach kempingowym, 

- drobne naprawy typu wymiana zawiasów, uchwytów, baterii itp. we wszystkich domkach

- oczyszczenie karcherem powierzchni zewnętrznej domków oraz budynku administracyjnego GOK

Lubasz

- wyposażenie domków w niezbędne art. AGD i gospodarstwa domowego,

- malowanie stołówki,



- malowanie sanitariatów,

- naprawy i konserwacja sprzętu wodnego,

- naprawy i konserwacja urządzeń na placu zabaw,

- naprawy i konserwacja ławek na terenie ośrodka,

- lokalizacja pomieszczenia kuchennego na potrzeby pracowników w budynku GOK Lubasz.

Plan  finansowy  na  rok  2017r.  zakłada  środki  na  ten  cel.  Środki  jakimi  możemy  zadysponować

pozwolą jedynie na wykonanie skromnych prac wymienionych wcześniej systemem gospodarczym.

Zjeżdżalnia  nie  jest  dopuszczona  do  użytkowania  ze  względu  na  jej  stan  techniczny.  Wykonany

przegląd w 2015 roku wskazał wiele uszkodzeń, które nie pozwalają na jej  użytkowanie. Remont

zjeżdżalni  dopuszczający  do  użytkowania  oszacowano  na  kwotę  30  tyś  PLN.  Nadal  nie  ma

zainteresowania jej kupnem.

2. W celu  zapewnienia bezpieczeństwa osób przebywających lub korzystających z kąpieliska przy

Jeziorze  Dużym  zostanie  zatrudnionych  2  kwalifikowanych  ratowników  przez  Gminny  Ośrodek

Kultury do zapewnienia bezpieczeństwa na terenie kąpieliska strzeżonego zorganizowanego na plaży

Jeziora  Dużego.  W  celu  prawidłowej  obsługi  Ośrodka  Wypoczynkowego  na  sezon  letni  czyli  od

połowy  czerwca  do  połowy  września  zostaną  zatrudnieni  sezonowo  pracownicy  do  recepcji,

stołówki, hangaru, prac porządkowych i prac remontowych oraz stróż. 

3. Ponadto podjęte zostały działania reklamowe na portalach turystycznych. Nasz obiekt obsługuje 5

portali  dedykowanych  turystyce  o  zasięgu  ogólnopolskim  oraz  mający  zasięg  europejski  portal

Polskiej Federacji Kempingowej Przyjmowane są już zamówienia na wypoczynek w Lubaszu. Głównie

zgłaszają się wczasowicze indywidualni. Dużym zainteresowaniem cieszą się również oferty dla grup

sportowych, klubów i szkół. Świadczone usługi dotyczą nie tylko noclegu ale również wyżywienia.

4.  Cyklicznie  poprawiana  jest  estetyka  ścieżki  pieszo  &#x2013;  rowerowej  oraz  systematyczna

pielęgnacja, m.in. poprzez wykaszanie traw i bieżące porządkowanie trasy oraz bieżącą konserwację

i porządkowanie ścieżki i miejsc odpoczynkowych usytuowanych przy ścieżce. Tego typu prace są

również niezbędne na terenie przyległym do Wiatraka w Dębe oraz przy Sali Wiejskiej w Lubaszu.

W strukturze GOK nie  ma etatu pracownika  gospodarczego przewidzianego na tego typu prace.

Gminny Ośrodek Kultury  będzie  liczył  na wsparcie  ze  strony  Urzędu Gminy w celu  zapewniania

należytego porządku we wszystkich w/w miejscach. 



5.  Gminny  Ośrodek  Kultury  w  związku  z  realizowaniem  wydarzeń  wynikających  z  rocznego

kalendarza, zajmuje się przyjmowaniem dokumentacji, zabezpieczeniem technicznym, logistycznym

zaplanowanych  podczas  sezonu  imprez.  Z  najważniejszych  wydarzeń  podpisano  już  umowy  z

artystami  zaproszonymi  na  Dni  Lubasza  między innymi:  Strachy  na  Lachy,  Mariusz  Kalaga,  Bobi,

Bayera  oraz  grupa  teatralna  z  Nowej  Soli.  Harmonogram uzupełnią  zespoły  lokalne,  konkursy  i

zawody sportowe. W połowie czerwca zostaną również podpisane umowy z Wesołym Miasteczkiem

oraz firmą odpowiedzialna za gastronomię.

Rywalizację  blisko 230  zawodników w ciągu dwóch dni  zdominował jeden żywioł.  Podczas jazdy

rowerem nieustannie padał deszcz, trasa biegowa była bardzo grząska, a triathloniści rozpoczynali

pływaniem, w temperaturze wody na poziomie 11 stopni Celsjusza. Zawody przejdą do historii jako

jedne z najtrudniejszych, już nie tylko ze względu na malowniczą trasę rowerową Lubasz – Czarnków

ale przede wszystkim przez pogodę. Triathloniści, którzy w arcytrudnych warunkach zdecydowali się

wystartować potwierdzili kolejny raz, że jest to dyscyplina sportu dla „ludzi z żelaza”.

Triathlon w Lubaszu odbywał się trzeci  rok z rzędu po przywróceniu rywalizacji,  w miejscu które

zapisało  kilka  pięknych  kart  w  historii  tego  sportu  w  latach  dziewięćdziesiątych  XX  wieku.  Po

ubiegłorocznym  rekordowym  udziale  ponad  450-ciu  uczestników,  tegoroczne  zawody  były

wyjątkowe ze względu na zaplanowane przez organizatorów starty na trzech dystansach olimpijskim,

sprinterskim  i  połówce  Ironmen.  Mimo  zadeklarowanej  liczby  ponad  350-ciu  zawodników,

ostatecznie na linii startu pojawiło się blisko 230-stu, spośród których kilkoro zrezygnowało ze startu

po przepłynięciu kilkuset metrów, a kolejna grupa przez ogromne trudności i  wysiłek, zakończyła

rywalizacje po zaliczeniu trasy rowerowej. Co ciekawe wszyscy zawodnicy  którzy  wystartowali  na

najdłuższym dystansie ½ Ironmena, ukończyli go. Najlepszy zameldował się na mecie, w co trudno

uwierzyć po 4 godzinach i 40 minutach, a ostatni uczestnik po 6 godzinach i 28 minutach! Dużym

wydarzeniem był start zawodników z powiatu czarnkowsko – trzcianeckiego, w tym reprezentanta

Gminy Lubasz, pracownika Gminnego Ośrodka Kultury w Lubaszu Bartłomieja Turka, który pomimo

kłopotów zdrowotnych, ukończył zmagania na dystansie 1/8 Ironmen z czasem niespełna 1,5 godziny

i ostatecznie uplasował się na 48 pozycji. Triathlon Lubasz to duże przedsięwzięcie i wyzwanie, które

na  swoje  barki  wzięli  współorganizatorzy,  próbując  nawiązać do znanych z  historii  obrazów, gdy

zawodami żyła cała Gmina. Samorząd Gminy Lubasz, Gminny Ośrodek Kultury w Lubaszu oraz trener

triathlonu  Hubert  Król  i  tym  razem  mogli  liczyć  na  wsparcie  Komendy  Powiatowej  Policji

w  Czarnkowie,  jednostek  gminnych  Ochotniczej  Straży  Pożarnej,  wolontariuszy,  nauczycieli



i  wychowawców Edukacji  Lubasz  oraz  Prywatnego Zespołu  Szkół  w Czarnkowie.  Ogromną pracę

w  Biurze  Zawodów  wykonały  harcerki  z  7  DH  im.  „Niedźwiedzia  Wojtka”  z  Lubasza,  a  nad

bezpieczeństwem w wodzie i podczas rywalizacji na całej trasie czuwali ratownicy wodni i medyczni.

Na szczęście pomimo trudnych warunków atmosferycznych całe zawody miały spokojny przebieg.

Organizatorzy  w  tegorocznej  edycji  triathlonowych  zmagań  mogli  również  liczyć  na  wsparcie

Nadleśnictwa  Krucz  oraz  Banku  Spółdzielczego  w  Czarnkowie.  Ostateczne  wyniki  rywalizacji

indywidualnej  jak i  sztafet,  znajdują  się na oficjalnej stronie i  profilu  wydarzenia. Podziękowania

należą  się  również  mieszkańcom  Lubasza,  którzy  na  imprezie  pojawili  się  w  roli  widzów  jak

i  wolontariuszy.  Wszystkim  zawodnikom  gratulujemy,  dziękujemy  za  kolejną  wizytę  w  Lubaszu

i szczerze zazdrościmy ogromnej siły, która robi z nich „ludzi z żelaza”.

W imprezie wzięli udział zawodnicy z bardzo odległych lokalizacji:  Wrocław, Kołobrzeg, Warszawa,

Toruń, Bydgoszcz, Bielsko – Biała, Szczecin, Gorzów. Duża grupę uczestników stanowili mieszkańcy

Wielkopolski, również z Piły, Chodzieży, Trzcianki. Podsumowanie prasowe i medialne pojawiło się

we  wszystkich  tygodnikach  rejonu  pilskiego,  na  antenie  TV  Asta,  a  relacje  na  żywo  z  imprezy

przeprowadził portal pct24. Oglądalność tej relacji to kilka tysięcy osób, a reportaż podsumowujący

na profilu facebookowym Gminnego Ośrodka Kultury zobaczyło blisko 4,5 tysiąca osób. Dodatkowo

w trakcie zawodów część domków została wynajęta przez zawodników i z tytułu tej usługi oraz od

sponsorów na konto GOK Lubasz wpłynęło 1200,00 złotych. Część uczestników korzystała również

z miejsc noclegowych na terenie Gminy.Dyrektor zaznaczył, że trathlon winien się odbywac w innym

terminie.

Ad. 6   Sprawozdawanie z realizacji zadań z zakresu sportu (RADWAN, LZS, UKS)   

Zadania Klubu RADWAN przedstawił Michał Stawujak. Zarząd Gminnego Klubu Sportowego Radwan

Lubasz  w  okresie,  który  obejmuje  niniejsze  sprawozdanie,  dążył  do  realizacji  celu  publicznego

w zakresie rozwoju sportu w gminie Lubasz, zgodnie z umową nr P1.3329.1.8.16 zawartą z Gminą

Lubasz.  Podczas  spotkań  Zarządu  odbywających  się  średnio  raz  na  dwa  tygodnie,  omawiano

i  planowano  działania  mające  na  uwadze  realizację  wcześniej  przyjętych  oraz  nakreślenie

dodatkowych celów krótko- i długoterminowych działalności Klubu. 

Jako  najważniejsze  cele  krótkoterminowe  uznano  dalszy,  ciągły  progres  umiejętności

wychowanków wprowadzanych stopniowo do drużyny seniorskiej oraz dalsze zwiększanie frekwencji

i zaangażowania dzieci i młodzieży z terenu Gminu Lubasz w zajęcia sportowe organizowane przez

Klub  dla  juniorów  i  trampkarzy.  Oba  wymienione  cele  udało  się  zrealizować  z  powodzeniem.



Dodatkowo  zespół  seniorów  zaprezentował  się  wybornie  w  rozgrywkach  Pilskiej  Ligi  Okręgowej

wygrywając rozgrywki,  które umożliwiły  udział  drużyny w dodatkowym dwumeczu barażowym o

awans do IV ligi rozgrywanym w czerwcu. Niestety, ostatecznie, po zaciętej walce wspomniany baraż

wygrała drużyna naszych rywali, zespół Pogoni Łobżenica. 

W styczniu Klub we współpracy z Gminnym Ośrodkiem Kultury w Lubaszu zorganizował po

kilku  latach  przerwy  dobrze  zapamiętane  przez  lubaską  społeczność  międzynarodowe  zawody

Lubasz Freestyle Night 2016 połączone z warsztatami dla najmłodszych zawodników trenujących w

Klubie,  prowadzonymi  przez  kilku  mistrzów  świata  w  tej  piłkarskiej  dyscyplinie  sportu.  Impreza

należąca  do  największych  tego  typu  organizowanych  na  świecie,  odbiła  się  głośnym  echem  w

regionie i spotkała się ze bardzo dużym zainteresowaniem wśród mieszkańców naszej gminy.   

Jeśli  chodzi  o inne  cele  długoterminowe,  Zarząd Klubu, kontynuując dążenia  do poprawy

wizerunku  Klubu  postrzeganego  z  perspektywy  organów  Polskiego  Związku  Piłki  Nożnej,

przygotowywał kolejną edycję turnieju dla dzieci „Czaruś Cup 2016”, która planowana jest na dzień

13. sierpnia b.r. podczas Dni  Lubasza. Przyświecający od początku działalności obecnego Zarządu

dodatkowy  cel  w  postaci  jak  najściślejszej  integracji  społeczności  gminnej  związanej  z  Klubem,

realizowano  także  poprzez  rozgrywanie  kolejnej  edycji  rozgrywek  Lubaskiej  Ligi  Szóstek.  Innym

zrealizowanym pomysłem z dziedziny integracji środowiska piłkarskiego w gminie Lubasz była seria

turniejów  piłkarskich  organizowanych  dla  rodziców  najmłodszych  trenujących  w  klubie  dzieci,

przyjętych przez uczestniczących rodziców i ich pociechy w bardzo ciepły sposób.

Dzięki  zaangażowaniu  pracowników  klubu  i  kilku  bezinteresownie  pomagającym  osobom  oraz

wsparciu Samorządu Gminy Lubasz, Zarząd mógł poprawić stan użytkowanego mienia komunalnego

w postaci budynku szatni, jego wyposażenia oraz boiska sportowego (regularna pielęgnacja płyty

boiska, bieżące drobne naprawy). 

W  zajęciach  organizowanych  przez  Klub  zgodnie  z  wszelkimi  zasadami  i  wymogami,  oraz  pod

nadzorem profesjonalnych trenerów udział brało ponad 100 zawodników, z których większość to

uczniowie, uczęszczający na co dzień do lubaskich szkół, oraz młodzież z terenu gminy i powiatu. W

okresie,  który  obejmuje niniejsze  sprawozdanie,  drużyny Klubu Radwan Lubasz  rozegrały  łącznie

około 30-40 spotkań mistrzowskich, kilkanaście sparingów oraz turniejów. 

Zarząd Klubu Radwan starał się  także w okresie, którego dotyczy  niniejsze sprawozdanie,

współpracować  i  być  pomocny  w  najszerszym  możliwym  zakresie  innym  organizacjom



i  stowarzyszeniom działającym na terenie Gminy Lubasz m.in. z Gminnym Ośrodkiem Kultury (na

przykład przy organizacji tradycyjnego już Turnieju Dzikich Drużyn). 

W  dniu  24.  czerwca  miało  miejsce  Sprawozdawcze  Spotkanie  Członków  Klubu  Radwan,  które

zakończyło się udzieleniem absolutorium Zarządowi Klubu przez aklamację.

 W okresie niniejszego sprawozdanie Klub poniósł następujące wydatki: 

1.  Organizacja  zajęć  i  wydarzeń  sportowych,  w  tym (zatrudnienie  trenerów,  dojazdy  na  mecze,

delegacje  sędziowskie,  wpisowe do  OZPN,  posiłki  regeneracyjne,  badania  lekarskie  zawodników,

zakup sprzętu sportowego) - 65.369,21

2.  Obsługa  administracyjna,  księgowa,  techniczna  (wynagrodzenie  gospodarza  obiektu,

wynagrodzenie  sprzątaczki,  wynagrodzenie  księgowej,  zatrudnienie  ratownika  medycznego)  –

11.040,00

3. Utrzymanie infrastruktury - (opłata za energię, wodę, ścieki, środki czystości, utrzymanie sprzętu

sportowego, obiektu) – 3.590,79

Pan Turek Bartek przedstawił działalność Uczniowskiego Klubu Sportowego. 

Treningi odbywają się 5 razy w tygodniu:

- Poniedziałek – Miłkowo Sala SP 16:00-17:00

- Wtorek – Hala Widowiskowo Sportowa w Lubaszu 17:00 -19:00 1/3 hali

- Czwartek - Hala Widowiskowo Sportowa w Lubaszu 16:30-18:30 1/3 hali

Skład na sezon 2017

Seniorzy: Bartłomiej Turek , Hubert Turek, Maciej Stachowiak, Jacek Brzechwa

Juniorzy: Maciej Buśko, Piotr Filoda, Zosia Sotek

Kadeci: Jakub Żwawiak, Hubert Bielejewski 

Młodzicy: Maciej Wernicki, Hubert Stachowski, Michał Wernicki, Daria Mikołajewska

Żacy: Angelika Nowak, Alan Jessa

Skrzaci: Kalina Żaczek 

Sukcesy



1  i  3  miejsce  -  Maciej  Buśko Maciej  Wernicki  w  Turnieju  im.  Kazimierza  Bartoszaka  Dusznikach
Wielkopolskich.

2. Miejsce Angeliki Nowak w Obornikach  - Turniej Puchar Starosty.

Drużynowe Mistrzostwo Powiatu Czarnkowsko Trzcianeckiego 2017

Angelika Nowak – 1 miejsce

Hubert Stachowski – 2 miejsce

Maciej Wernicki – 2 miejsce

Maciej Buśko -2 miejsce

Daria Mikołajewska – 2 miejsce

Zosia Sotek - 2 miejsce

Puchar Prezesa Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Pile : 

Zosia Sotek, 1 miejsce

Maciej Wernicki,  1 miejsce

Hubert Bielejewski   2 miejsce

 Maciej Buśko 2 miejsce

IV Zimowy Turniej Tenisa Stołowego

1. Daria Mikołajewska   2. Natalia Strawa        3. Jagoda Rozmiarek

1.Hubert Stachowski    2.Hubert Bielejewski   3.Maciej Wernicki

W grupie starszej:

1.Piotr Filoda         2. Maciej Buśko

1. Zosia Sotek

Mistrzostwa Gminazjalistów

Powiat 1 i 2 miejsce

Rejon 1 i 2 miejsce

Wielkopolskie 4  i 4 miejsce



Szkoły Podstawowe Powiat 2 i 3 miejsce

Maciej Buśko – 2 miejsce o Puchar starosty CZ-TRZ 

Wielkopolski Związek Tenisa Stołowego

Juniorzy

Maciej Buśko – 9 miejsce, Piotr Filoda 19 -  miejsce

Angelika Nowak – 8  miejsce

Hubert Stachowski - 36 miejsce

Maciej Wernicki – 39  miejsce

Hubert Bielejewski  - 42  miejsce

Lubasz Open II  - 5 Turniejów, 70 zawodników 

Pan  Bartek  przedstawił  galerię  zdjęć  zawodników,  otrzymane  dyplomy  i  trofea.  Następnie
poinformował o biegu Szlakiem Bursztynowym 

Zawodnicy wzięli udział także  o Puchar Prezesa P S M

Dziewczynki do lat 13:   1. Angelika Nowak – UKS Lubasz     2. Daria Mikołajewska- UKS 

Chłopcy 14-18 lat:          1. Maciej Buśko – UKS Lubasz         2. Piotr Filoda – UKS Lubasz

Maciej Wernicki, Hubert Stachowski i Hubert Bielejewski wzięli udział w Wojewódzkim Drużynowym

Turnieju UKSów. Ostatecznie uplasowali się na miejscu 5 i 3 miejscu w lidze

Marian Mirek przedstawił działalność LZS. Powiedział ”Przedstawię Państwu podsumowanie imprez

powiatowych   objętych  współzawodnictwem  sportowo  –  turystycznym  LZS  pomiędzy  gminami

powiatu czarnkowsko – trzcianeckiego 

W skład tych konkurencji wchodzą:

1. Mistrzostwa Powiatu Zrzeszenia LZS w tenisie Stołowym

2. Powiatowy Turniej Szachowy „O Złotą Wieżę” i Powiatowy Turniej Warcabów 64-polowych

3. Powiatowy Turniej Piłki Nożnej zespołów 6-osobowych 40+



4.Wielkopolski Turniej „Piłkarska Kadra Czeka „  Chłopców  i  Turniej Mała „Piłkarska Kadra Czeka

„ Chłopców

5. Powiatowy Turniej „Piłkarska Kadra Czeka „  Dziewcząt i Chłopców  i  Powiatowy Turniej „Mała

Piłkarska Kadra Czeka „ Chłopców – eliminacje na 2018r

6.  Mistrzostwa  Pow2iatu  Czarnkowsko  –  Trzcianeckiego  w  Tenisie  Stołowym  dla  dziewcząt  i

chłopców szkół podstawowych i gimnazjum

7. Mikołajkowy Turniej Piłki Nożnej ORLIKÓW

8. Powiatowy Turniej Piłki Nożnej Halowej Oldbojów

12 marca odbyły się Mistrzostwa Powiatu w tenisie Stołowym, w którym uczestniczyło 5 gmin. W

ogólnej klasyfikacji Gmina Lubasz zajęła I miejsce uzyskując 77 punktów 

II Miejsce Miasto i Gmina Krzyż Wlkp -76 pkt

III Gmina Drawsko – 72 pkt

IV Gmina Czarnków – 62 pkt

V Miasto i Gmina Trzcianka – 58 pkt 

Zawodnicy, którzy zajęli I miejsce przy wsparciu dodatkowych czterech zawodników reprezentowani

Powiat  Czarnkowsko-  Trzcianecki  19  marca  w  Koźminie  w  Wielkopolskim  na  Mistrzostwach

Wielkopolski Zrzeszeń LZS, gdzie zajęli bardzo wysokie  9 miejsce

na zakończenie warto wspomnieć, że impreza była dofinansowana z budżetu powiatu Czarnkowsko –

Trzcianeckiego.  Uczestnicy  zawodów  podkreślili  świetną  organizację  imprezy.  Skrupulatnie

prowadzone  rozgrywki  przebiegały  bardzo  sprawnie  w  otoczce  miłej  atmosfery.  Nad  całością

organizacji  turnieju czuwał Prezes Powiatowy LZS Wiesław Maszewski. Z ramienia Lubaskiego LZS

sprawy organizacyjno – porządkowe zabezpieczył Gminny koordynator Marian Mirek oraz instruktor

Gminnego Ośrodka Kultury Bartłomiej Turek. Również pragniemy podziękować samorządowi Gminy

Lubasz za udostępnienie obiektu sportowego. 



Gmina Lubasz brała także udział w Powiatowym Turniej Szachowym „O Złotą Wieżę” i Powiatowym

Turniej Warcabów 64-polowych, gdzie zajęła III miejsce w szachach i  III  miejsc e w warcabach 64

polowych. 

Natomiast w Wielkopolskim Turnieju „Piłkarska Kadra Czeka „Chłopców, który odbył się w Chodzieży

Powiat Czarnkowsko- Trzcianecki zajął III miejsce. 

W  tym  miejscu  pragnę  podziękować  Wójtowi  Gminy  Lubasz  za  za  sponsorowanie  wyjazdu  do

Chodzieży.”

Wójt Gminy podziękował wszystkim za zaangażowanie w rozwój sportu, za poświęcony czas,  ten

prywatny. Zwrócił uwagę, że  wszystkie kluby dobrze się uzupełniają i współpracują z GOK. 

Ad.6.    Przyjęcie sprawozdania z  wykonania budżetu gminy  za 2016 rok i  udzielenie absolutorium  

Wójtowi Gminy Lubasz. 

Zabierając głos Skarbnik Gminy Lubasz  powiedziała, że na podstawie   art. 267 ustawy o finansach

publicznych Wójt  Gminy wydał zarządzenie   Nr  28/2017 z  dnia  29  marca 2017  roku w sprawie

przyjęcia sprawozdania rocznego z wykonania budżetu gminy za 2016 rok. Materiał ten w terminie

do  31  marca  2017 roku został  przekazany Radzie  Gminy oraz  Regionalnej  Izbie  Obrachunkowej

w   Poznaniu.  20  kwietnia  br.  otrzymaliśmy  uchwalę  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby

Obrachunkowej tj. opinię o sprawozdaniu za 2016rok. Opinia ta jest w pełni pozytywna. Państwo

otrzymaliście  ją  również.  Materiał  sprawozdawczy  rozpatrywany  był  również  przez  Komisję

Rewizyjną  Rrady  Gminy Lubasz,  która  05  maja  br.  podjęła  uchwałę  w sprawie  wyrażenia  opinii

o  wykonaniu  budżetu gminy  za  2016  rok  i  wniosku  o udzielenie  absolutorium  Wójtowi  Gminy.

Uchwała Komisji  Rewizyjnej  przesłana  została  do Regionalnej  Izbie Obrachunkowej w  Poznaniu,

która wydała opinię  w dniu 19 maja 2017 roku w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej uznając, że

jest on należycie uzasadniony.   

W  myśl  art.  271  ustawy  o  finansach  publicznych  Rada  Gminy  podejmuje  uchwalę  w  sprawie

absolutorium dla Wójta nie później niż do 30 czerwca roku następującego po roku budżetowym.

Absolutorium udzielane jest po zapoznaniu się z:

1. sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy



2. sprawozdaniem  finansowym  (bilans  z  wykonania  budżetu  gminy,  bilans  jednostek

budżetowych, rachunek zysków i strat oraz zestawienie zmian w funduszu jednostek)

3. Informacją o stanie mienia 

4. opiniami  Regionalnej Izbie Obrachunkowej 

5. stanowiskiem Komisji Rewizyjnej

Wszystkie wymienione dokumenty zostały przedstawione Radzie Gminy, tak więc nie ma formalnych

przeszkód do podjęcia uchwały absolutoryjnej.

Budżet  2016  po  stronie  dochodów  przy  planie  30.213.432,18  zł  został  wykonany  na  poziomie

29.956.111,02  tj. 99,15%

Natomiast po stronie wydatków plan założono w wysokości 30.669.167,91  zł i został wykonany na

poziomie 30.097.025,02zł tj 98,13%

W 2016 roku założono w planie deficyt w wysokości  455.735,73 zł    - jednak w wyniku wykonania

dobrego dochodu deficyt ukształtował się na poziomie 140.914 zł. 

Jeżeli  chodzi  o  przychody  to  w  2016  roku  zaciągnięto  kredyt  w  wysokości   300.000  zł

z przeznaczeniem na gazyfikację Lubasza II etap (kredyt zmniejszono o 200.000zł bowiem pierwotnie

planowano 500.000zł) Po stronie przychodów przyjęto także wolne środki z rozliczeń bilansowych

2015 r w wysokości 314.693,10zł, które w wyniku zmian budżetu zostały wykorzystane w wydatkach.

Rozchody wykonano w 100% tj w wysokości  158.957,37 zł Są to:

1) spłata pożyczek unijnych łącznie 277.865 - rewitalizacja świetlic wiejskich Kamionka, Kruteczek,

Prusinowo,  która  to  inwestycja  realizowana  była  w  2014  roku  (85.713  zł)  i   wodociągowanie

i kanalizacja wsi Lubasz, Stajkowo, Nowina  (192.152)

2) spłata rat kredytów i pożyczek – 392.449

Spłata rat  pożyczki  (229.032,63  zł)  umniejszyła się w ciągu roku na skutek uzyskania  umorzenia

pożyczki zaciągniętej na realizację inwestycji budowa sieci kanalizacyjnej w Jędrzejewie i Sławnie.

Łączna spłata kredytów i pożyczek wyniosła 158.957,37 zł zł oraz odsetki zapłacone w 2016 roku

314.373,79 zł, czyli  łącznie 473.331,16 zł co stanowi 1,58% dochodów wykonanych w 2016 roku.

Dopuszczalny wskaźnik określony został w ar.243 ustawy o finansach publicznych – wyniósł 5,08%.

Spełniony został więc warunek wynikający z wymienionego artykułu. 

Stan zadłużenia na 01 stycznia 2016 roku wynosił  11.476.067,63 zł.



W trakcie roku budżetowego

spłacono raty w wysokości -  158.957,37 zł

umorzenie – 229.032,63 zł

zaciągnięto kredyt  w wysokości 300.000 zł

Stan zadłużenia na 31 grudnia 2016 roku wyniósł 11.388.057,63 zł co stanowi 38,024% wykonanych

dochodów.

Dochody  bieżące  wg  planu   29.501.835,89 zł,   z  czego  wykonano  29.439.312,15  zł  co stanowi

99,79%  wykonania  planu.  Dochody  majątkowe  zaplanowano   w  wysokości  711.596,29  zł,

a wykonanie wyniosło 516.798,87zł co stanowi 72,62%  Na dochody te składa się:

1. sprzedaż działek w Lubaszu- 1 i   w Sokołowie – 2  (234.430 zł)

2. sprzedaż ratalna  - 12.081,26 zł

3. sprzedaż drewna z lasu gminnego  -  232.776,43 zł

4. sprzedaż złomu – 2.431,20 zł

5. zwrot wydatków inwestycyjnych 2015r  FS   - 18.715,29 zł

6. wieczyste przekształcenia – 1.364,69 zł

7.  Mila  dofinans1.403.123,15  zł  projektu  GOPS-u  –  21.760  zł  (poprawa  dostępu  do  usług

społecznych)

Stan zaległości na 31 grudnia 2016 roku wyniósł 94,68% dochodów wykonanych., Ponad 52% to

zaległości z tytułu funduszu alimentacyjnego. Zaległości podatków i opłat (wzrosły w porównaniu do

2015 roku)  o około 2%. Wzrost podatków jest wyższy o około 14% (podatek od osób prawnych), a

opłaty niższe o około 35% (10% opłata śmieciowa, 74% mandaty)

Duże zaległości występują:

– podatek od nieruchomości osoby prawne:

1.  423.485,58  zł  (Quidel  –  386.285  zł-  od  2012  roku  wpis  hipoteczny  –  do  sprzedaży

pozostaje jeszcze tylko 1 działka

2. ROLPOL – ponad 37 tys. zł, aktualnie ponad 78 tys. zł – tytuł wykonawcy, wpis hipoteczny

– osoby fizyczne – 67.924,87 zł 



Dokonano zwolnień z podatku od nieruchomości osób prawnych na podstawie uchwały Rady Gminy

-  skutki tych zwolnień wynoszą  469.210 zł - dotyczy to nieruchomości wodno – kanalizacyjnych,

p.poż, bezpieczeństwa publicznego i sportu.

Jeżeli chodzi o umorzenia to było ich bardzo mało – łącznie na kwotę 391,16 zł, w tym:

-  podatku rolnego w wysokości 123,50 zł

– podatku od nieruchomości os. fizycznych na kwotę 378,66 zł

Skutki obniżenia górnych stawek podatku wynoszą 813.407,30 zł  i kształtują się następująco:

1) podatek od nieruchomości –  594.124,10 zł

2) podatek rolny                       --  163.840,18 zł

3) środki transportowe            -    55.443,02 zł

Struktura  dochodów przedstawia się następująco:

                                             Rok 2016             Rok 2015

dochody własne                  34,20%                 40,77%    (znaczny  wzrost dotacji celowej, RODZINA

                                                                                              500+, otrzymano ponad 4,5 mln zł)

subwencja ogólna              35,10%                  41,38%     (dochody własne, mimo  niższego udziału

                                                                                                w strukturze wzrosły )                                         

dotacja celowa                  30,38%                   17,51%       

środki ze źródeł pozabudżetowych    0,32% - 2016                       0,34% - 2015%           

Wydatki wykonane zostały na poziomie 98,13% planu(zaniżone przez wartości planu ustalone nie

tylko na pokrycie faktycznych wydatków lecz również na zobowiązania płatne w następnym roku

                                                    plan                                  wykonanie                                       %

wydatki bieżące              28.752.542,14 zł                 28.203.037,15zł                               98,09

wydatki majątkowe          1.916.625,77 zł                   1.893.987,87zł                               98,82

Struktura wydatków:

– bieżące            -     93,71%%           (2015 rok – 91,77%)

– majątkowe      -      6,29%               (2015 rok -    8,23%)



W ramach wydatków bieżących  na zadania zlecone przeznaczono 8.142.946,62 zł, fundusz sołecki –

244.674,30 zł  - 106.072,26 inwestycje = 138.602,04 zł,  pozostałe środki  do dyspozycji  sołectw –

43.403,94zł oraz pozostałe wydatki bieżące – 19.878.084,55zł.

Z wydatków bieżących na dotacje z budżetu gminy przeznaczono łącznie 1.714.003,08 zł, w tym:

1) dla jednostek sektora finansów publicznych 1.210.003,37 zł

• dotacja podmiotowa dla instytucji kultury - GOK + biblioteka – 1.013.424

• dotacje celowe

1) niepubliczne przedszkole Czarnków – 113.027,25zł  i publiczne Czarnków, Śmieszkowo –

71.094,5zł

2) warsztaty zajęciowe– 5.192,12zł,

3) izba wytrzeźwień – 8.360 zł,

4) koszty usuwania azbestu – 5.000 zł 

5) województwo wielkopolskie – 65.000 zł

2) dla jednostek spoza sektora finansów publicznych 503.999,71 zł

• dotacja podmiotowa Edukacja Lubasz – 383.763,68 zł

• dotacja celowa – 120.236,03zł (Klub Sportowy Radwan – 80tys; jednostki OSP – 18.000zł;

przydomowe oczyszczalnie 8.106,03zł, Spółka Wodna - 10 tys; stowarzyszenia – 4.130 zł

Finansowanie jednostek budżetowych

• oświata (szkoły podstawowe, gimnazja, przedszkola, GZOSZiP z  dowozami uczniów do szkół

-łącznie  na ten cel  w 2016 roku poniesiono 10.186.551,28zł.  (dotacje  –  564.583,72 zł  +

subwencja oświatowa – 7.990.560,72 zł = 7.990.560,72 zł co oznacza, że ze środków gminy

na oświatę przeznaczono  2.195.990,56 zł

• Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej  wydatkował na zadania zlecone środki  w wysokości

7.526.703,68 zł  i  1. 107.007,80zł  na zadania własne. Otrzymał natomiast dotacje na łączna

wartość  7.912.848,12 zł z czego na zadania własne – 386.144,44 zł i zlecone  7.526.703,68 zł

Oznacza to, że z budżetu gminy na GOPS przeznaczono 721.463,36 zł. 

• Kolejna  jednostka  budżetowa  to  Urząd Gminy,  który  dysponował  pozostałymi  wydatkami

bieżącymi  w kwocie  9.382.174,39zł  finansując zadania  z  zakresu  administracji  publicznej,



dróg  gminnych,  rolnictwa,  gospodarki  komunalnej  i  mieszkaniowej,  ochrony

przeciwpożarowej, ochrony zdrowia, kultury i kultury fizycznej.

Wydatki majątkowe 2016 roku  wynoszą 1.893.987,87 zł (98,82planu). Zadania finansowane były:

1. środki własne gminy – 1.578.987,87 zł

2. kredyt bankowy – 300 tys zł 

3.  dotacja Mila – 15.000 zł

Do materiału sprawozdawczego z wykonania budżetu dołączone jest również sprawozdanie roczne

z działalności  instytucji kultury  za 2016 rok zawierające rozliczenie kosztów finansowych, dotacje

z  budżetu gminy i  pozyskanymi wpływami własnymi. Łączne  przychody -  1.166.529,29zł  (dotacja

budżet gminy – 812.424 zł; inwestycje – 49.664 zł i przychody z rekreacji i wypoczynku – 193 tys zł)

Natomiast  koszty  wyniosły – 1.170.151,90zł (koszty rekreacji i wypoczynku – 133.178,32 zł; 

Informacja  o  stanie  mienia  komunalnego  zawiera  zasadnicze  dane  o  aktywach  gminy  –  grunty

o łącznej powierzchni 404.70ha i wartości księgowej 5.077.908,06zł  (przedstawiony jest podział na

grunty rolne, lasy, rekreacyjne, budowlane). 

Przedstawione są także dochody z tytułu sprzedaży  i bieżącego korzystania z mienia (1.71.111,08 zł)

oraz udział gminy w spółce Gminny Zakład Komunalny  - 4.292.000 zł ( aport – 4.1 3.601,07zł, udział

finansowy – 188,398,99 zł = 85.840 udziałów x 50 zł. 

Łączna  wartość  środków  trwałych  na  dzień  31  grudnia  20165  roku  (budynki,  budowle,  środki

transportu, urządzenia techniczne) – 50.310484,69zł

Skarbnik Gminy nadmieniła, że Wójt w swej prezentacji  na początku sesji  przedstawiał dokładnie

wydatki inwestycyjne, dlatego nie będzie ich omawiała – może udzielić odpowiedzi, jeżeli  będzie

taka potrzeba. Poinformowała, że  opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej jest w pełni pozytywna –

podane są w niej pewne fakty, które już wcześniej omawiała, stwierdza się, że w sprawozdaniu jest

spójność kwotowa i opisowa. Zaznaczyła, że materiał sprawozdawczy był analizowany i kontrolowany

przez  Komisję  Rewizyjną,  która  podjęła  uchwałę  w  sprawie  wniosku  udzielenia  absolutorium

Wójtowi  Gminy,  który  został  przesłany  do  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej.  Skład  Orzekający

stwierdził, że wniosek Komisji Rewizyjnej jest należycie uzasadniony.   

Następnie  głos  zabrał  Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej,  który   odczytał  uchwałę  Składu

Orzekającego RIO z dnia 19 maja 2017 roku nr SO.0955/16/15/Pi/2017 w sprawie opinii o wniosku

Komisji  Rewizyjnej Rady Gminy Lubasz o udzielenie Wójtowi Gminy Lubasz absolutorium z tytułu



wykonania budżetu za 2016 rok (uchwała stanowi załącznik do protokołu) oraz uchwałę nr 1/2016

z  dnia 05 maja  2017 roku Komisji  Rewizyjnej  Rady Gminy Lubasz  w sprawie  wyrażenia  opinii  o

wykonaniu  budżetu  gminy  za  2016  rok  i  wniosku  o  udzielenie  absolutorium  Wójtowi  Gminy.

(uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

Józef Cichorek –stwierdził, że Komisja Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska po zapoznaniu się

ze sprawozdaniem nie wniosła żadnych zastrzeżeń. Wydała pozytywną opinię o wykonaniu budżetu,

dlatego wnosi o udzielenie absolutorium i zatwierdzenie sprawozdania.

W imieniu przedstawicieli  Komisji  Zdrowia Oświaty i Spraw Socjalnych głos zabrał Paweł Strawa -

stwierdził, że radni zaznajomili się  ze sprawozdaniem i wnioskuje  w imieniu swoim i całego składu

Komisji  Zdrowia,  Oświaty,  Kultury  i  Spraw  Socjalnych  o  przyjęcie  sprawozdania  i  udzielenie

absolutorium Wójtowi Gminy Lubasz. 

Andrzej Buśko - Komisja Rozwoju Gospodarczego stwierdza, że budżet został wykonany prawidłowo,

dlatego  jako  Przewodniczący  tej  komisji  wnoszę  o  zatwierdzenie  sprawozdania  i  udzielenie

absolutorium Wójtowi. 

Wobec braku chętnych do dalszej dyskusji   Z-ca  Przewodniczącego  Rady Gminy – Paweł Strawa

odczytał  projekt  uchwały   w  sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  i  sprawozdania

z wykonania budżetu Gminy Lubasz za 2016 rok

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie – za – jednogłośnie (głosowało 11 obecnych na sali radnych) 

Uchwała Nr XXVIII/278/17 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Następnie Z-ca  Przewodniczącego  Rady Gminy – Paweł Strawa odczytał projekt uchwały w sprawie

absolutorium dla Wójta Gminy Lubasz za 2016 rok.

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie – za – jednogłośnie (głosowało 11 obecnych na sali radnych) 

Uchwała Nr XXVIII/279/17 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Po  podjęciu  powyższych  uchwał  Przewodnicząca  Rady  Gminy  oraz   Sekretarz  Gminy  wraz

z Skarbnikiem  złożyły Wójtowi życzenia i kwiaty,  a pozostali  obdarzyli  Wójta gromkimi  brawami.  



Wójt Gminy zabierając głos podziękował za udzielenie absolutorium. Podziękował Radzie Gminy, że

przyjęła sprawozdanie i dokonując w ciągu roku poprawek do budżetu miała na względzie potrzeby

wszystkich sołectw – zarówno potrzeby tych małych, jak i tych dużych sołectw. Podziękował Radzie

za to, że propagują cały czas politykę zrównoważonego  rozwoju  całej gminy. Podziękował za to, że w

czasie głosowań nie kierują się swoimi prywatnymi potrzebami, czy tez potrzebami wyłącznie swoich

okręgów  na  co  wskazuje  sprawozdanie  z  glosowań,  z  którego  wynika,  że  99%  glosowań  jest

jednogłośnych. ą głosowania e sprawy, a dobro  Stwierdził, że absolutorium udziela się Wójtowi, ale

jest  to  praca  wszystkich,  dlatego dziękuje  wszystkim –  Pani   Skarbnik  Gminy,  Wice  skarbnikowi,

Zastępcy Wójta, wszystkim pracownikom z wszystkich jednostek, dyrektorom jednostek i na ich ręce

wszystkim pracownikom tych jednostek budżetowych.  Podziękował  sołtysom i   radom sołeckim,

które realizują fundusz sołecki to taki mini fundusz obywatelski,  z  którego bardzo dużo środków

przeznaczono na inwestycje (106 tys. zł). Zaznaczył, że budżet ma się dobrze i ciągle się poprawia,

a wprowadzenie programu rodzina 500+ wpłynęło także na procentowe obniżenie zadłużenia gmin

co bardzo dobrze rokuje na przyszłe lata, w których realizowane będą kolejne inwestycje.(drogowe

i oświatowe) 

Ad. 8 Wolne głosy 

Marek Wicher – powiedział, że wybudowana  droga  Antoniewo – Krucz spowodowała zwiększony

ruch na drodze do Lubasza, dlatego prosi  o wyremontowanie  mostka  na  drodze  do Lubasza od

Antoniewa.  Podziękował  tez  Wójtowi  w  imieniu  swoim  i  proboszcza  za  wyremontowanie

kontenerów, które były nieszczelne. Przypominał (nie jest to wniosek) o konieczności naprawy dróg

na  Osiedlu  Gorajskim  –  dziury  nie  są  na  całych  odcinkach,  a  tylko  w  niektórych  miejscach.

(mieszkańcy chcieli nawet pisać petycję) 

Nadmienił  o  konieczności  przestrzegania  terminów  powiadamiania  radnych  o  komisji  i  sesji  –

przytoczył zapisy Statutu Gminy dotyczące tych terminów. 

Do powyższego odniosła  się  Janina  Szwerkolt,  która  stwierdziła,  że  można  mieć  uwagi  –  co do

terminu  - może odnośnie jednej uchwały dotyczącej nadania honorowego obywatelstwa.

Marek  Wicher  poprosił  o  uzupełnienie  protokołu  z  ostatniej  sesji  o   wszystkie  słowa,  które

wypowiedział odnośnie skargi na Przewodniczącą. 



Janina Szwerkolt odnosząc się do powyższego zaznaczyła, że protokół z sesji to nie stenogram, to nie

wierne  odzwierciedlenie  każdego  słowa,  dlatego  jeżeli  radny  życzył  sobie,  aby  jego  wypowiedź

w protokole była „słowo w słowo” należało taką uwagę wnieść przed jego zatwierdzeniem. 

Ad. 9 zakończenie obrad.

Wobec wyczerpania porządku Przewodnicząca zamknęła obrady XXVIII sesji Rady Gminy Lubasz. 

Sesja zakończyła się o godz. 17:20

Protokołowała Janina Szwerkolt

Sekretarz obrad  Roman Gościniak 


